
رئیــس مرکز ملــی اقلیــم و مدیریــت بحران 
خشکسالی ســازمان هواشناســی کشور ضمن 
بیان اینکه از ابتدای ســال جاری، کشور به طور 
متوســط ۱۶ درصد بــارش بیشــتری دریافت 
کرده است، گفت: با این وجود استان های دامنه 
جنوبی البــرز مانند تهران، ســمنان و قزوین با 
کم بارشی شــدیدی مواجه بوده اند. احد وظیفه 
افزود: کشــور از ابتدای بهار تا ۲ اردیبهشت ماه 
به طور متوســط ۴۳ میلی متر بــارش دریافت 
کرد. با توجه به اینکــه میانگین بلندمدت بارش 
طی این بازه زمانی ۳۷ میلیمتر اســت، بارندگی 
در سال جاری نســبت به وضعیت نرمال بیشتر 
 بوده و ۱۶ درصــد فراتر از میانگیــن بلندمدت

 ثبت شده است.
وی اضافه کرد: از ابتدای ســال آبی )ابتدای مهر 
۱۴۰۱( تا ۲ اردیبهشت ماه به طور متوسط ۱۶۷ 
میلیمتر بارندگی در کشــور ثبت شده که مقدار 
نرمــال به طــور میانگین ۱۹۸ میلیمتر اســت 
بنابراین حدود ۱۶ درصد بارندگی کشور نسبت 

به میانگین بلند مدت کاهش یافته است.
رییــس مرکز ملــی اقلیــم و مدیریــت بحران 
خشکسالی سازمان هواشناسی کشور با اشاره به 
کم بارش ترین استان ها گفت: استان های سمنان 
۴۴ درصد، تهــران ۴۰ درصد، قزوین  ۳۹ درصد 
و خراسان رضوی ۳۷ درصد کم بارشی نسبت به 
شرایط نرمال داشته اند بنابراین دامنه های جنوبی 

البرز بارش کمتری نسبت به سایر مناطق کشور 
دریافت کرده اند.

وظیفه ادامه داد: مرکز تا جنوب و جنوب شــرق 
کشور نیز کم بارشی  قابل ملاحظه ای داشته اند. 
فارس۳۰ درصد، هرمزگان با ۲۸ درصد و کرمان 
۲۵ درصد  بارش کمتر از نرمال داشــته اند. وی 
با اشــاره به وضعیت دمای کشور طی یک هفته 
گذشــته اظهار کرد: از نظر دما شــرایط تقریباً 
مناسبی داشته ایم البته در روزهای اخیر شمال 
غرب کشور سردتر از وضعیت نرمال و نیمه شرقی 

و جنوبی دما زیر نرمال بوده است.
وظیفه افــزود: میانگین کشــوری دمــا ۱.۵ تا 
۲ درجه خنک تر از شــرایط نرمال بوده اســت 
البته اســتان های آذربایجان غربی و آذربایجان 
شــرقی، اردبیل بین ۴ تا ۵ درجه سلسیوس دما 
بیش از حد نرمال اما هوا در اســتان های کرمان، 
خراســان جنوبی، سیســتان و بلوچستان و یزد 
حدود ۴ تا ۷ درجه سلسیوس سردتر از میانگین 
 بلندمدت و میانگین کشــوری ۱.۸- درجه  ثبت 

شده است.
وی اضافــه کــرد: از ابتــدای فروردیــن تــا ۲ 
اردیبهشــت تقریبا عرض های شــمالی کشور 
با بی هنجــاری )آنومالــی( دمایــی  ۰.۵ تا ۲.۵ 
درجه سلســیوس مواجه بودند.  شرایط دمایی 
در اســتان های تهران، قزوین، سمنان، خراسان 
شمالی، خراسان رضوی، خراسان جنوبی، غرب 

و شــمال غرب نرمال و بیش از نرمال بوده است. 
 در عرض های جنوبی تقرییا شرایط نرمال دمایی 

را تجربه کردیم.
رییــس مرکز ملــی اقلیــم و مدیریــت بحران 
خشکسالی سازمان هواشناسی کشور تاکید کرد: 
به طور کلی طی اردیبهشــت ماه میزان بارندگی 
به طور نسبی نسبت به فروردین حدود ۵۰ درصد 
در بازه بلندمدت کمتر است. توقع داریم میزان 
بارش در اردیبهشت ماه نرمال با گرایش به بیش 
از نرمال باشد اما در اســتان هایی مانند قزوین و 
تهران بارش ها به گونه ای نیست که کمبود بارش 
ســال آبی جاری ) ۷ ماهه اخیر( را  جبران کند 
بنابراین استان هایی مانند تهران، قزوین، سمنان، 
خراسان رضوی با تابســتانی مواجه می شوند که 
هوا یک تا دو درجه سلیسیوس بالاتر از حد نرمال 

خواهد بود.
وظیفــه در پایان گفت: از ســوی دیگــر به طور 
نسبی با کم آبی شــدیدی مواجه می شویم چرا 
که این اســتان ها در حال گذرانــدن چهارمین 
ســال پی در پی خشکســالی هســتند. وقتی 
آورده آب های ســطحی کاهش می یابد، فشــار 
بر منابــع آب زیرزمینی به ویژه در اســتان هایی 
مانند تهران و خراســان رضوی برای تامین آب 
شــرب افزایش می یابد. در این شرایط همکاری 
 مردم برای مدیریت مصرف آب از اهمیت زیادی 

برخوردار است.

رییس جمهور کشورمان گفت: سطح روابط تجاری 
و اقتصادی بین دو کشــور، سطح قابل قبولی نیست 
اما تصمیم گرفتیم این سطح روابط تجاری را در گام 
اول به ۱۰ میلیارد دلار افزایش دهیم. آیت الله »سید 
ابراهیم رئیسی« رئیس جمهور کشورمان در نشست 
خبری با نخست وزیر پاکستان در اسلام آباد گفت: ابتدا 
باید از نخست وزیر و دولت پاکستان به خاطر میزبانی 
از هیأت جمهوری اسلامی ایران تشکر کنم؛ ما امروز 
در شهر زیبای اسلام آباد هستیم و از همین سخن گاه، 
به مردم بسیار خوب و دین مدار پاکستان عرض سلام 

و احترام دارم.
وی افزود: به همه خانواده های پاکستانی در جای جای 
این کشــور از طرف رهبری فرزانه انقلاب اسلامی و 
ملت بزرگ ایران، ابلاغ ســلام دارم. آیت الله رئیسی 
اضافه کرد: به مردم پاکســتان که همواره از اسلام و 
ارزش های اسلامی، مظلومان فلسطینی و غزه و حق و 
عدالت دفاع کرده اند و همواره در خیابان های شهرهای 
مختلف این کشور، آزادی قدس شریف را فریاد زده اند، 
افتخار می کنیم. وی در ادامه گفت: ممکن است برخی، 
همکاری های دو کشور ایران و پاکستان را نپسندند که 
اهمیتی ندارد زیرا مهم آن است که تداوم همکاری های 
میان دو کشور و دو دولت به نمایندگی از ملت های ایران 
و پاکستان، در جهت منافع دو کشور تعریف می شود 
و ما مصمم هستیم که روابط دو کشور در سطوح بالا 

را ارتقا ببخشیم.
آیت الله رئیسی با اشاره به سطح روابط تجاری ایران و 

پاکستان اظهار کرد: سطح روابط تجاری و اقتصادی 
بین دو کشور ســطح قابل قبولی نیست اما تصمیم 
گرفتیم این سطح روابط تجاری را در گام اول به ۱۰ 
میلیارد دلار افزایش دهیم. رئیس جمهور کشورمان با 
اشاره به مرز طولانی میان ایران و پاکستان اظهار کرد: 
ما مرز طولانی بین دو کشور را یک فرصت می دانیم و 
معتقدیم این مرز می تواند در جهت رفاه دو کشور به 

ویژه مرزبانان دو کشور به کار گرفته شود.
آیت الله رئیسی تاکید کرد: در سفر کوتاهی که به همراه 
نخست وزیر پاکستان به منطقه مرزی داشتیم، مرز دو 
کشور جلوه ای از کار و تجارت در بازارچه های مرزی 
بود که حتماً می تواند گسترش پیدا کند زیرا این گام ها 
کافی نیستند و باید در جهت رفاه و امنیت دو ملت این 
قدم ها افزایش یابند. وی با اشاره به تحریم های ظالمانه 
علیه ملت ایران تاکید کرد: ملت بزرگ ایران تحریم های 
ظالمانه را تبدیــل به فرصت ها کرده اســت و از این 

فرصت ها در جهت پیشرفت کشور استفاده می کند. 
آیت الله رییسی مواضع دو کشور در مبارزه با تروریسم 
را یکسان دانســت و تصریح کرد: هر دو در مبارزه با 
ناامنی ها جرایم ســازمان یافته مواد مخــدر و انواع 
ناامنی ها مصمم هســتیم و این نگاه مشترک هر دو 
کشور اســت در یک کلمه دفاع از حقوق بشر محور 
همکاری های دو کشور است چه همکاری های دو جانبه 

چه منطقه ای و چه بین المللی.
در این مراسم همچنین »شهباز شریف« نخست وزیر 
پاکســتان در نشســت خبری خود با رئیس جمهور 

کشورمان اظهار کرد: می خواهم از تشریف فرمایی برادر 
گرامی خود آقای رئیسی رئیس جمهور اسلامی ایران به 

پاکستان تشکر کنم زیرا چشم ما روشن شد.
وی افــزود: گفت وگوهــای مفیــدی میــان مــا و 
رئیس جمهوری ایران و هیأت همراه صورت گرفت؛ 
روابط ما ۷۶ سال ســابقه دارد و باید گفت که ایران، 
اولین کشوری بود که در ســال ۱۹۴۷ پاکستان ما را 
به رسمیت شناخت. نخست وزیر پاکستان ادامه داد: 
با ایران، در بخش اقتصاد و سرمایه گذاری دوجانبه و 

انرژی همکاری خواهیم داشت.
شــریف در ادامه بیان کرد: هر دو کشور نگرانی خود 
را درباره کشتار مردم غزه اعلام و درباره آن گفت وگو 
کردیم و یک صدا رژیم صهیونیستی را محکوم کرده 
و از کشورهای جهان درخواست می کنیم که هر چه 
سریع تر این اقدام نظامی را به پایان برسانند؛ راه حل 
عادلانه، تفصیلی و دیرپا برای مســاله فلسطین لازم 
است. پاکســتان پشتیبانی از فلســطین را مشروط 
نمی کند و به همکاری با ایران تا تشــکیل کشــور 

فلسطین به پایتختی قدس ادامه می دهد.
وی ادامه داد: از آیت الله خامنه ای رهبر معظم ایران که 
پشتیبان حق آزادی خواهی مردم کشمیر را در نظر 
داشتند، تشکر می کنم. نخست وزیر پاکستان در این 
نشست خبری گفت: جناب آقای رئیس جمهور؛ شما 
در فقه و حقوق دانش دارید؛ ما در زمینه بهبود زندگی 
مردم کشورهای خود با داشتن اصول برای فروغ آنها 

همکاری خواهیم کرد.

وزیر امور خارجه گفت: اتحادیه اروپا باید مسوولانه 
عمل کرده و رژیم اسراییل را تحریم کند. »حسین 
امیرعبداللهیان« وزیر امور خارجه کشــورمان در 
واکنش به تصمیم اتحادیه اروپا برای وضع تحریم علیه 
ایران در حساب رسمی خود در برنامه ایکس نوشت: 
مایه تأسف است که اتحادیه اروپا در ایجاد محدودیت 

غیرقانونی بیشتر علیه ایران سریع تصمیم می گیرد، 
فقط به این دلیل که ایران از حقش برای دفاع از خود 
در برابر تجاوزات گستاخانه رژیم اسرائیل استفاده 

کرده است.
وزیر امور خارجه همچنین نوشت: اتحادیه اروپا نباید از 
توصیه واشنگتن برای رضایت رژیم جنایتکار اسرائیل 

پیروی کند. در حالی که رژیم اسرائیل به نسل کشی 
فلســطینیان با ارتکاب جنایات جنگــی ترکیبی و 
حملات موشکی و ایجاد قحطی ادامه می دهد، واکنش 
اتحادیه اروپا به آن تقریباً چیزی بیش از کلمات توخالی 
نیست. امیرعبداللهیان تصریح کرد: اتحادیه اروپا باید 

مسوولانه عمل کرده و رژیم اسرائیل را تحریم کند.

سرپرست سازمان تاکسیرانی شهر تهران در مورد افزایش 
نرخ کرایه تاکسی در سال جدید توضیحاتی ارائه کرد. 
شادی مالکی در مورد گلایه برخی شهروندان نسبت به 
افزایش بیش از ۴۵ درصدی نرخ کرایه در برخی خطوط 
تاکسیرانی گفت: براساس مصوبه شورای شهر تهران این 
اجازه داده شده است که به صورت میانگین تا ۴۵ درصد 

نسبت به افزایش نرخ کرایه در سال جدید اقدام شود.
وی با بیان اینکه در برخی از خطوط به دلیل متناسب 
ســازی نرخ کرایه و ماندگاری راننــده در خط افزایش 
یافت گفت: از ۶ خط تاکسی که در قالب ۵۹ پایانه تاکسی 
فعالیت می کنند، صرفا در کمتر از ۵ درصد، نرخ کرایه از 

۴۵ درصد بیشتر بوده و حتی در بسیاری از خطوط کمتر 
از ۴۵ درصد رشد نرخ کرایه را داشتیم که دقت داشته 
باشید که خطوط تاکسی نیاز به تغییرمهندسی و حتی 
تغییر مد دارند. مالکی ادامه داد: طراحی سامانه جامع 
برخط در سازمان تاکسیرانی در حال طراحی است و کلیه 
رانندگان تاکسی می توانندنسبت به ارائه خدمات اقدام 
کنندو نظارت هوشمندی نیز بر آنها می شود که به زودی 

این مهم در سطح شهر محقق می شود.
وی در مــورد وضعیت بیمه رانندگان تاکســی با بیان 
اینکه تاکســی ها ســهم ۱۸ درصدی در چرخه حمل 
ونقل عمومی تهران دارند بگونه ای که روزانه حدود۳ و 

نیم میلیون مسافر جابجا می کنند گفت: سال گذشته 
۲۲ هزار راننده تاکسی تحت پوشش بیمه تکمیلی قرار 
گرفتند و حتی در سازمان تمام رانندگان بالای ۷۰ سال 
سن نیز به ثبت نام شدند چراکه تصورمان بر این بود که 
ممکن اســت این افراد به روند ثبت نام و نحوه ثبت نام 
مطلع نشوند و خودمان راسا آنها را بیمه تکمیلی کردیم.

مالکی ادامه داد: ۱۰ هزار راننده تاکسی در شهر تهران 
فعال هستند که این رانندگان تحت پوشش بیمه تامین 
اجتماعی نیســتند و ما به صورت جدی در مورد بیمه 
تامین اجتماعی این رانندگان پیگیر هستیم و امیدواریم 

از ظرفیت های دولت بهره ببریم تا این مهم محقق شود

مصمم به ارتقای روابط ایران و پاکستان هستیم افزایش ۱۶ درصدی بارش کشور

اتحادیه اروپا باید رژیم اسراییل را تحریم کند

توضیح درباره افزایش کرایه ها در سال جدید
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سرمقاله

ضرورت مدیریت 
صنعت خودرو 

واردات خودرو های دســته 
دوم اگر به خوبی اجرا شود 
تاثیر مثبت در بازار خواهد 
داشت، اما در صورت اجرای 
نادرست با مسائل امنیتی رو به رو هستیم. طبق 
برنامه دولت تا به امروز باید نزدیک ۳۰۰ هزار خودرو 
وارد کشور می شد که تا کنون واردات تعداد کمی 
اجرایی شده است. تا پیش از اجرایی شدن واردات 
خودرو، هر خبری درباره آزادسازی یا ممانعت از 
اجرای این فرایند باعث افت یا افزایش جزئی قیمت 
خودرو در بازار می شــد. اما حالا کــه واردات آزاد 
شده، هیچ تغییری در کاهش قیمت ها به چشم 

نمی خورد، چرا که...

  بابک صدرایی، کارشناس 
خودرو 
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عرضه ۱۵۰۰ محصول 
دانش بنیان در اکسپو ۲۰۲۴

۶00 همت بدهی دولت قبل تسویه شد

تسهیل صدور مجوزهای کسب  و کار
صفحه۲

صفحه3

تنظیم  بازار  با  واردات  خودرو 
وزیر صمت :  منتظر ابلاغ آیین نامه   واردات   خودرو   هستیم

معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست 
جمهوری در دولت سیزدهم، عزم خود را جزم کرده 
همزمان با برگزاری نمایشگاه ایران اکسپو ۲۰۲۴، 
با دراختیارگرفتن فضایی مناسب، توانمندی های 
صادراتی فناوران نخبه کشــورمان در عرصه های 
مختلف را به رخ بازدیدکنندگان خارجی بکشاند؛ 
رویــدادی که به طورحتم گشــودن دریچه بزرگ 
صادراتی به روی دانش بنیان ها خواهد بود. ششمین 
نمایشگاه توانمندی های صادراتی جمهوری اسلامی 
ایران )ایران اکســپو ۲۰۲۴( با پیش بینی بازدید 
بیش از ۲۵۰۰ تا ۳ هــزار تاجر و بازرگان خارجی از 
بیش از ۹۰ کشور دنیا قرار است از هشتم تا دوازدهم 
اردیبهشت ماه جاری در مرکز نمایشگاه  های بین 
المللی تهران برگزار شــود. یکــی از رویکردهای 
مهم دولت ســیزدهم، ارتباط نزدیک و قدرتمند 
با بخش خصوصی به منظــور صادرات محصولات 
ایرانی به سایر کشــورهای دنیا است و به طورحتم 
نخســتین گام در تحقق هرچه بهتــر این هدف، 
توسعه روابط اقتصادی و تجاری، معرفی ظرفیت ها 
و توانمندی های داخلی به فعالان اقتصادی خارجی 
 و البته شناخت متقابل از ظرفیت های کشورهای 
دیگر است. معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش 
بنیان ریاست جمهوری نیز عزم خود را جزم کرده 
اســت که همچون گذشــته همزمان با برگزاری 
نمایشگاه توانمندی های صادراتی جمهوری اسلامی 
ایران )ایران اکســپو ۲۰۲۴( به عنــوان بزرگترین 
نمایشگاه معرفی دســتاوردها و محصولات ایرانی، 
همچون ســال های گذشــته با در اختیار گرفتن 
فضایی مناسب، توانمندی های صادراتی فناوران 
فعال در شــرکت های دانش بنیان کشورمان اعم 
محصولات نوآورانه ایرانی قابل رقابت با محصولات 
مشابه سایر کشورها در بخش های مختلف را به رخ 

بازدیدکنندگان خارجی...

۱۴۰۳۰۱
فراخوان تجدید مناقصه عمومی / یک مرحله ای / دو نوبته

موضوع : پایش سیستم های حفاظت کاتدی خطوط لوله مدفون منطقه یک    
شماره ۲۰۰3۰9۱8۷۱۰۰۰۰۰۱

نوبت اول مدت قرارداد :   ۳۶۵ روز  
زمان توزیع اسناد مناقصه : توزیع اسناد مناقصه و کاربرگ استعلام ارزیابی کیفی بین مناقصه گران از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول در روزنامه کثیرالانتشار به مدت ۳ روز کاری خواهد بود.

زمان ارائه پیشنهاد : حداکثر تا ساعت ۱۶:۰۰    روز     یک شنبه             ۱۴۰۳/۰۲/۲۳
زمان بازگشایی پاکت ها : ساعت ۱۰:۰۰    روز       دو شنبه              ۱۴۰۳/۰۲/۲۴

شرایط متقاضیان شرکت در مناقصه : 
۱- داشتن گواهینامه صلاحیت پیمانکاری در زمینه نفت و گاز )پایه ۵( یا تأسیسات )پایه ۵( از سازمان برنامه و بودجه .

۲- ارائه گواهینامه تأیید صلاحیت ایمنی شرکت پیمانکاری از اداره تعاون، کار و رفاه اجتماعی
نوع و مبلغ تضمین شرکت در فرآیند ارجاع کار: مبلغ ۳،۴۴۰،۰۰۰،۰۰۰ ریال ضمانت نامه بانکی  مطابق با آیین نامه تضمین معاملات دولتی به شماره ۱۲۳۴۰۲/ت ۵۰۶۵۹هـ تاریخ 

۱۳۹۴/۰۹/۲۲ )واریز وجه نقد به حساب سیبا بانک ملی به شماره حساب ۴۱۰۱۰۹۰۵۷۱۲۱۴۷۳۴ نزد بانک مرکزی و در وجه شرکت انتقال گازایران – منطقه یک انجام گیرد.(
مدت اعتبار پیشنهادها : پیشنهاد مناقصه گران و ضمانت نامه

شرکت در فرآیند ارجاع کار به مدت ۳ ماه از آخرین تاریخ بازگشت پاکات معتبر بوده و در صورت درخواست مناقصه گذار تا ۳ ماه دیگر قابل تمدید باشد.
 اطلاعات تماس سامانه ستاد جهت انجام مراحل عضویت در سامانه : 

مرکز تماس: ۴۱۹۳۴ – ۰۲۱                         دفتر ثبت نام: ۸۸۹۶۹۷۳۷ – ۰۲۱ / ۸۵۱۹۳۷۶۸ – ۰۲۱ 
کلیه مراحل برگزاری مناقصه از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد( به آدرس www.setadiran.ir  انجام خواهد شد و لازم است مناقصه گران در صورت عدم عضویت 

قبلی، مراحل ثبت نام  در سایت مذکور و دریافت گواهی امضای الکترونیکی را جهت شرکت در مناقصه محقق سازند.
روابط عمومي منطقه یک عملیات انتقال گاز

نوبت اول : ۱۴۰۳/۰۲/۰۵     نوبت دوم : ۱۴۰۳/۰۲/۰۹
شناسه آگهی ۱۷۰۱۵۶۵



اقتصاد2
ایران

بازگشت ۴ هزار واحد تولیدی 
به چرخه صنعت

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی از بازگشت 
۴ هزار واحد تولیــدی به چرخه صنعتی با همت 
دولت خبر داد. سعید صادقی مدیرعامل شرکت 
شهرکهای صنعتی استان تهران در نشست خبری  
گفت: در حال حاضر برای ۷۰۰ واحد صنعتی غیر 
فعال یا زیر ظرفیت تولید پروژه عارضه یابی و بهبود 
تعریف شد.  مدیرعامل شرکت شهرکهای صنعتی 
استان تهران با اشــاره به حمایت دولت سیزدهم 
در راستای احیای واحدها و بنگاه های اقتصادی 
گفت: در زمان شروع دولت سیزدهم نزدیک به ۳۳ 
درصد از واحدهای صنعتی مستقر در شهرک ها و 
نواحی صنعتی کشور غیرفعال یا زیر ظرفیت بودند.

صادقی اضافــه کرد: با همت دولــت، چهار هزار 
تولیدی واحد به چرخه صنعت و تولید بازگشتند. 
به گفته او، شهرک های صنعتی سال گذشته رتبه 
اول در صدور ضمانت نامه در شهرک های صنعتی 
کشور را کسب کرد. صادقی با اشاره به حمایت از 
توسعه واحدهای صنعتی، گفت: به توسعه صنایع 
کوچک از طریق تضمین حداکثــر ۱۰۰درصد 
تســهیلات اعطایی بانک ها و موسسات مالی و 
اعتباری کمک می شود. صادقی گفت: در راستای 
کمک به حفظ اشتغال و احیای واحدهای تولیدی 
راکد، تسهیلات و کمک های فنی اعتباری در قالب 

سرمایه در گردش و ثابت پرداخت می گردد.

افزایــش دوبرابری ســقف 
تراکنش غیرحضوری 

بانک مرکزی اعلام کرد: آســتانه مجموع مبالغ 
برداشت از طریق درگاه های پرداخت غیرحضوری، 
با افزایش دو برابری به صورت روزانه و ده میلیارد 

ریال به صورت ماهانه مجاز شد.
بانک مرکزی اعلام کرد: پیرو بخشــنامه شماره 
۴۸۶ /۰۳ مــورخ ۰۵ /۰۱ /۱۴۰۳ معاون محترم 
فن آوری هــای نوین بانک مرکــزی درخصوص 
افزایش ســقف تراکنش خرید اشخاص حقیقی، 
به استحضار می رساند هیأت عامل محترم بانک 
مرکزی در جلسه مورخ ۲۷ /۱۲ /۱۴۰۲ با استناد 
به اختیــارات مقرر در ماده )۱۷( دســتورالعمل 
شفاف ســازی تراکنش های بانکی اشــخاص با 
اصلاحات و الحاقات بعدی آن، مصوب شــورای 
پول و اعتبــار ابلاغی طی بخشــنامه شــماره 
۳۳۹۴۴ /۰۲ مــورخ ۱۸ /۰۲ /۱۴۰۲ که طی آن 
افزایش آستانه های مقرر در دستورالعمل مذکور 
در حدود شاخص بهای کالا و خدمات مصرفی به 
رئیس کل محترم بانک مرکزی تفویض شده است، 
با افزایش آســتانه های مندرج در مواد )۸(، )۱۰( 
و )۱۲( دستورالعمل شفاف سازی تراکنش های 

بانکی اشخاص، به شرح زیر موافقت نمود:
آســتانه مجاز مجموع مبالغ برداشــت از طریق 
درگاه هــای پرداخــت غیرحضــوری، از کلیــه 
حساب های سپرده غیرتجاری متعلق به مشتری 
حقیقی در هر مؤسسه اعتباری، تا دو میلیارد ریال 
به صورت روزانه و ده میلیارد ریال به صورت ماهانه 
افزایش می یابد. الزام به تکمیل قســمت )فیلد( 
بابت در فرم های مربوط و ارایه اسناد مثبته دال بر 
انجام معامله، قرارداد و یا علت انتقال وجه در نقل و 
انتقالات الکترونیکی حضوری درون بانکی و بین 
بانکی روزانه اشخاص حقیقی از گروه حساب های 
غیرتجاری آنها که تا زمان ابلاغ این بخشنامه برای 
مبالغ بالاتر از دو میلیــارد ریال اعمال می گردید، 
از این پس برای مبالغ بالاتــر از چهارمیلیارد ریال 
ضرورت می یابــد. هم چنین در نقــل و انتقالات 
الکترونیکی حضوری درون بانکــی و بین بانکی 
مربوط به حساب های غیرتجاری اشخاص حقیقی با 
مبالغ بیشتر از دو میلیارد ریال تا چهارمیلیارد ریال، 
گرچه ارایه اسناد مثبته دال بر انجام معامله، قرارداد 
و یا علت انتقال وجه ضرورت ندارد، لیکن تکمیل 
قسمت )فیلد( بابت در فرم های مربوط، الزامی است.

حداکثر تراکنش خرید از هر کارت پرداخت و نیز 
کلیه کارت های پرداخت متعلق به مشتری حقیقی، 
به روزانه مبلغ دو میلیــارد ریال افزایش می یابد. 
کنترل آستانه مذکور در خصوص هر کارت بر عهده 
مؤسسه اعتباری صادرکننده کارت پرداخت است.

بانک هــا موظفند، ضمن ایفاد نســخه اصلاحی 
دستورالعمل شفاف ســازی تراکنش های بانکی 
اشخاص و نیز ارسال نسخه ای از »دستورالعمل 
نحوه اخذ مســتندات موضوع تبصره ماده )۷(، 
تبصــره )۲( مــاده )۱۰( و تبصره مــاده )۱۱( 
دستورالعمل شفاف ســازی تراکنش های بانکی 
اشــخاص« که ماده )۴( آن با توجه به تغییرات 
فوق الاشاره مورد اصلاح قرار گرفته است، مراتب 
را با لحاظ مفاد بخشنامه شــماره ۱۴۹۱۵۳             /۹۶ 
مورخ ۱۶             /۵             /۱۳۹۶ به تمامــی واحد های ذیربط 
آن مؤسســه اعتباری ابلاغ و بر حسن اجرای آن 

نظارت کنند.       

خبر

ســخنگوی دولت گفت: 
متعاقب بارندگی های اخیر 
در افغانســتان، بخشی از 
حقابه ایران با پیگیری های 
دولت طی روزهای اخیر، 
از سوی افغانســتان پرداخت و وارد خاک ایران در 

منطقه جریکه سیستان شد.
»علی بهادری جهرمی« ســخنگوی دولت با اشاره 
به سفر رئیس جمهور به استان سمنان بیان کرد: از 
مردم استان سمنان بابت استقبال پرشور از رییس 
جمهور و حمایت دولت تشــکر می کنم. این هفته 
معاون اول رییس جمهور ســومین دیدار با فعالان 
بخش خصوصی در سال جاری را داشت دولت سعی 
می کند با تثبیت شــعار ســال و هم دیدار با گروه 
های مردمی و هم ســازمان های حرفــه ای اقدام 
مشارکتی دولت و مردم در جهت تحقق اقتصادی 

را داشته باشیم.
وی اظهار کرد: تســهیل صدور مجوزهای کسب و 
کار با جدیت پیش می رود آییــن نامه دیگری در 
این خصوص پیرو فرمایشات رهبر انقلاب تصویب و 
ابلاغ شد همچنین مجوزهای تأیید محور و نه ثبت 
محور فروردین امسال در دولت تصویب و ابلاغ شد.

سخنگوی دولت با اشــاره به سفر رئیس جمهور به 
پاکستان و امضای ۸ سند همکاری تصریح کرد: سعی 
می شود در راستای افزایش تولید و افزایش اشتغال 
از همه بازارهای داخلی و خارجی استفاده شود امروز 
روز آخر سفر رئیس جمهور به پاکستان است و سپس 
به سریلانکا می رود که طرفین اسناد همکاری امضا 

می کنند و افتتاحی هم خواهیم داشت .
بهادری جهرمــی تصریح کرد: در ســفر آیت الله 
رییسی به پاکستان توسعه همکاری های امنیتی 
یکــی از محورهای گفتگوهاســت کــه در زمینه 
تبادلات تجاری و امنیتی بین دو کشــور اثرگذار 
است.در سال گذشته هم سهم ارزش ارزی صادرات 
و هم تنوع سبد کالاهای صادراتی را افزایش دادیم.

وی با بیان اینکه پاکســتان ششمین کشور مقصد 
صادراتی ایران است، گفت: از یک و نیم میلیارد دلار 
حجم تجارت در ۱۴۰۱ بــه بیش از ۲ میلیارد دلار 
افزایش داشــت که ۳۸ درصد افزایش ارزش و ۲۳ 
درصد افزایش حجم داشته است در این سفر حجم 
تجارت ۱۰ میلیارد دلاری هدف گذاری شده است. 

افتتاح یک ابر پــروژه چند منظوره در 
سریلانکا

بهادری جهرمی یکی از محورهای صادراتی را خدمات 
فنی مهندسی دانست و خاطر نشان کرد: رئیس جمهور 
فردا نیز به دعوت رســمی رئیس جمهور سریلانکا 

سفری یک روزه به این کشــور در جنوب شرق آسیا 
خواهند داشت.در سفر سریلانکا نیز علاوه بر امضای 
تفاهماتی در حوزه های کشاورزی، اقتصادی و تجاری، 
از ابر پروژه چندمنظوره ۲ سد و نیروگاه و انتقال آب که 
از سوی پیمانکاران ایرانی احداث شده است، افتتاح و 
بهره برداری خواهد شــد. پیشتر هم شاهد صادرات 
های محصولات دانش بنیان ها و محصولات فناور پایه 
بوده ایم که پهپادهای کشاورزی، ربات های جراحی 
و ... از این دست است.  در سفرهای خارجی هم برای 
تحقق شعار ســال یعنی جهش تولید اقداماتی در 

دستور کار قرار می گیرد.

افزایش قیمت کالاهای اساسی مصداق 
تخلف گران فروشی است

وی بیان کرد: افزایش قیمت در کالاهای اساسی که 
با ارز ۲۸ هزار و ۵۰۰ تومانــی که تا به این لحظه از 
سوی دولت بدون تغییر اختصاص می یابد، مصداق 
تخلف گران فروشی است. وزارت جهاد کشاورزی 
و ســازمان تعزیرات باید با تشدید نظارت بر مراکز 
تأمین و تولیــد و توزیع کالاهای اساســی با این 

تخلفات برخورد قانونی کنند. 

رشد ۲۰ درصدی واردات خودرو در سال ۱۴۰۲  
بهادری جهرمی درباره آخریــن وضعیت واردات 
خــودرو بیان کــرد: ۶ ســال واردات خــودرو به 
همه روشــها و همه مناطق کشــور حتی مناطق 
آزاد ممنــوع بود اما ایــن دولت برای آزادســازی 
واردات خــودرو پیش قدم شــد. بعد از توســعه 
تولید داخــل، دولت تجویز آزادســازی واردات به 
صورت تدریجی و برنامه ریزی شــده را در دستور 
کار قرار داد از جملــه اول واردات خوردروی نو را 

تصویب کردیم در ســال ۱۴۰۲ بیش از ۱۴ هزار 
خودروی نــو به ارزش بیــش از ۲۲۲ میلیون دلار 
 وارد شــد که رشــد ۲۰ برابری نســبت به ۱۴۰۱ 

داشته است.
سخنگوی دولت خاطر نشــان کرد: در مرحله بعد، 
اولویت با واردات خودروهــای عمومی واتوبوس و 
مینی بوس بود ۱۵۰ میلیون دلار ارز برای واردات 
اتوبوس مینی بوس و آمبولانس در ۱۴۰۲ تخصیص 
یافت کشــنده های کامیونی در اولویت نخســت 
واردات دست دومها قرار گرفت پارسال ۸۰۰ میلیون 

دلار واردات کشنده و کامیون دست دوم داشتیم.
وی تاکید کرد: در مرحله آخر خودروهای سواری 
کارکــرده در اولویت دولــت قرار گرفــت دولت 
کارگروهی برای بررســی جنبه های فنی و ارزی 
تشکیل داد، پیشنهاد کاگروه در دولت تصویب شد 
که اولویت با واردات کارکرده ها از مناطق آزاد بود 
اما هیأت تطبیق مصوبات مجلس آن را خلاف قانون 
تشخیص داد که این رفت و برگشت ها زمان بندی 
ها را با تاخیر مواجه کرد هر میزانی که از سایر روش 
های واردات انواع خودروهای نو و کارکره نیاز باشد 
با نگاه به همه جوانب خودرو از منظر استاندارد فنی 
آلایندگی و  ... در دســتور کار دولت است و بررسی 

می شود.
بهادری جهرمی گفت: واردات خودروی کارکرده در 
این مقطعی که هستیم صرفا از مناطق آزاد تصویب 
شده و ابلاغ شده اســت آیین نامه دیگری در این 

زمینه ابلاغ نشده است.

برای تأمیــن ارز مورد نیــاز دارو هیچ 
محدودیتی وجود ندارد

ســخنگوی دولت با تاکید بر اینکه "بانک مرکزی 

هم اعلام کرده برای تأمین ارز مورد نیاز دارو هیچ 
محدودیتی ندارد" گفــت: پیش بینی می گردد از 
این میزان مبلــغ ۱.۲ میلیارد دلار بــه صورت ارز 
ترجیحــی ۴۲۰۰ تومانی از ســوی بانک مرکزی 
بابت تجهیزات و ملزومات مصرفی پزشکی، برخی 
داروهای بیماران صعب العلاج، شیرخشک رژیمی 
و واکسن ها تخصیص داده شود.مابقی به میزان ۲.۶ 
میلیارد دلار ارز ۲۸۵۰۰ تومانــی بابت دارو و مواد 
اولیه دارویی، ســایر تجهیزات و ملزومات مصرفی 
پزشکی و شیرخشک رگولار از طریق سازمان های 
بیمه گر پایه در قالب طرح دارویار در زمان مصرف 
این محصولات، به مصرف کننــده نهایی پرداخت 
می گردد. به گفته وی در لایحه بودجه سال جاری 
میزان اعتبار اختصاص یافته به طرح دارویار مبلغ 

۷۴.۹ همت است.

افزایش ۷ برابری نــرخ خرید تضمینی 
گندم 

ســخنگوی دولت با بیــان اینکــه "قیمت خرید 
تضمینی گندم که در سال ۱۳۹۹ که ۲۵۰۰ تومان 
بود در سال ۱۴۰۳ به ۱۷۵۰۰ تومان رسید" خاطر 
نشان کرد: دولت امســال هم مانند سال گذشته 
کمک های حمایتی را در قالب خرید تضمینی در 
محصولات اساسی و خرید توافقی مازاد محصول در 
برخی از فصول سال برای جلوگیری از زیان کشاورز 

انجام خواهد داد.
بهــادری جهرمی همچنیــن دربــاره مجوز ثبت  
ســفارش واردات برنج، افزود: حجم تولید برنج در 
کشور حدود ۲ میلیون و ۳۰۰ هزار تن است و حجم 
مصرف حدود ۳ میلیون و ۵۰۰ هزار تومان اســت 
و اختلاف مصرف و تولیــد برنج حداقل حدود یک 
میلیون تن است که با توجه به خشکسالی، میزان 
مصرف داخل و همچنین تولید در سال های مختلف 

متفاوت است.
وی تاکید کرد: متناظر با ایــن موضوع مجوز ثبت 
سفارش متناسب با حجم نیاز داخل داده می شود، 
لذا با پیش بینی که از حجم تولید برنج، حجم ثبت 
سفارش واردات برنج مشخص شده که کمی از سال 
گذشته نیز کمتر اســت چرا که پیش بینی تولید 
بیشتر را داریم. لذا متناسب با نیاز داخل و کسری 
تولید، ســقف ثبت سفارش مشــخص می شود و 
اولویت دولت همواره حمایت از کشاورزان داخلی 

به منظور خرید تضمینی است.
ســخنگوی دولت با بیان اینکه فرآیند تســهیل 
صدور مجوزهای کســب وکار با سرعت قابل قبولی 
پیش مــی رود، تاکید کرد: مصوبــه هیئت دولت 
در خصوص فهرســت مجوزهــای تاییدمحور از 
 ســوی معاون اول رئیس جمهور در فروردین ماه 

ابلاغ شد.

۶۰۰ همت بدهی دولت قبل تسویه شد

تسهیلصدورمجوزهایکسبوکار

تجارت ۳ماهه ایران و چین از ۴ 
میلیارد دلار گذشت

گمرک چین از مبــادلات ۴ میلیارد دلاری ایران 
و چین در سه ماهه نخســت سال جاری میلادی 
خبر داد. گمرک چین اعلام کرد مبادلات تجاری 
ایران و چین در ۳ ماه نخست سال جاری میلادی با 
رشد یک درصدی نسبت به مدت مشابه سال قبل 
مواجه شده و به ۴ میلیارد و ۲۰ میلیون دلار رسیده 
اســت. مبادلات ایران و چین در ماه های ژانویه تا 
مارس ۲۰۲۳ بالغ بر ۳ میلیارد و ۹۹۰ میلیون دلار 

اعلام شده بود.
بر اساس این گزارش چین در ۳ ماه نخست سال 
جاری میلادی یک میلیارد و ۲۶۰ میلیون دلار کالا 
از ایران وارد کرده که این رقم نســبت به سه ماهه 
سال قبل ۱۰ درصد رشــد داشته است. چین در 
ماه های ژانویه تا مارس ۲۰۲۳ بالغ بر یک میلیارد و 

۱۴۵ میلیون دلار کالا از ایران وارد کرده بود.
بر اســاس این گزارش، صادرات چین به ایران در 
ماه های ژانویه تا مارس ۲۰۲۴ کاهش ۳ درصدی 
داشته و به ۲ میلیارد و ۷۶۰ میلیون دلار رسیده 
است. چین در مدت مشــابه سال قبل ۲ میلیارد 

و ۸۴۵ میلیون دلار کالا به ایران صادر کرده بود.

رشد ۲۶ درصدی تامین ارز دارو 
در سال ۱۴۰۲ برای واردات دارو بیش از ۴ میلیارد و 
۳۰۰ میلیون دلار ارز تامین شد که نسبت به مدت 
مشابه سال ۱۴۰۱ رشــد ۲۶ درصدی داشته است. 
میزان ارز تأمین شده برای واردات دارو و تجهیزات 
پزشکی سال ۱۴۰۱ حدود ۳ میلیارد و ۴۰۰ میلیون 
دلار بود که این رقم از ابتدای فروردین تا پایان اسفند 
۱۴۰۲ به بیش از ۴ میلیارد و ۳۰۰ میلیون دلار رسید. 
تأمین ارز ســال ۱۴۰۲ بانک مرکزی برای واردات 
دارو و تجهیزات پزشکی در مقایسه با سال گذشته 
آن )۱۴۰۱( از رشــد ۲۶ درصدی برخــوردار بوده 
است. بر اساس این گزارش، بانک مرکزی از ابتدای 
فروردین تا دیروز سوم اردیبهشت ۱۴۰۳ نیز بیش 
از ۳ میلیارد و ۱۴۳ میلیون دلار ارز برای چهار گروه 
کالاهای اساسی و دارو، تجاری و بازرگانی، واردات در 
مقابل صادرات و خدمات تأمین کرده است. کالاهای 
تجاری و بازرگانی با یک میلیارد و ۸۵۴ میلیون دلار 
بیشترین حجم را با میانگین نرخ ۴۱ هزار تومان به 
خود اختصاص داده اند. کالاهای اساسی و دارو با ۶۳۶ 
میلیون دلار در رتبه بعدی قرار دارد؛ ۵۶۱ میلیون 
دلار از این گروه به کالاهای اساســی و کشــاورزی 
شــامل گندم، دانه های روغنی و نهاده های دامی و 
۷۵ میلیون دلار دیگر نیز بــه دارو، مواد اولیه دارو و 

تجهیزات پزشکی تخصیص داده شد.

یک هزار خــودروی برقی در 
صف دریافت پلاک تاکسی

سرپرست سـازمان مدیریت و نظارت بر تاکسیرانی 
شهر تهران با بیان اینکه یک هزار خودروی برقی 
وارداتی به شهر تهران پلاک ملی گرفته اند، گفت: 
این خودروها استانداردهای لازم را از مراجع ذی 
صلاح اخذ و در صف دریافت پلاک تاکسی هستند. 
شادی مالکی افزود: برقی سازی خودرو و تاکسی 
یک پروژه ملی است که از سوی دولت در دستور 
کار قرار گرفت و ما نیز در این راستا با وزارت صمت 
و خودروسازان داخلی در بحث واردات خودروهای 
برقی کار را شروع کردیم و از سوی دیگر شهرداری 
تهران هم راســتا اقدام به وارادت خودروی برقی 
کرده است. وی ادامه داد: امسال شاهد وارد شدن 
۲۵ هزار خودروی برقی ســدان و ۲ هزار و ۵۰۰ 
تاکسی برقی و ۱۰ هزار ون برقی و ۲۷ هزار و ۵۰۰ 
خودروی برقی از طریق خودروسازان داخلی ذیل 
توافق نامه با وزارات صمــت خواهیم بود و در کل 
نزدیک به ۶۰ هزار خودروی برقی وارد ناوگان حمل 

و نقل عمومی تهران می شود.
به گفته مالکی، از هفته گذشــته تاکنون قرارداد 
نزدیک به ۱۰ هزار خودرو با خودروسازان داخلی 
منعقد کردیم و یک هزار دستگاه خودرو نیز هم 
اکنون در تهران اســت؛ این خودروها پلاک ملی 
گرفته اند و در صف دریافت پلاک تاکسی هستند. 
وی تاکید کرد: خودروهای وارداتی استانداردهای 
لازم را از مراجع ذی ربــط را دریافت کرده اند و از 
چند روز آینده ثبت نام از تاکسیرانانی که خودروی 

فرسوده دارند را آغاز می کنیم.
مالکی یادآور شــد: به ازای خروج یک دســتگاه 
خودروی فرســوده یک دســتگاه تاکسی برقی 
جایگزین می شــود و به محــض دریافت پلاک 
تاکسی، این خودروها فعال می شوند و حتی مسیر 
حرکت آنها هم مشخص شده است. وی در مورد 
حدود قیمت تاکسی برقی هم گفت: قیمت توسط 
سازمان حمایت و توسط وزارت صمت اعلام می 
شود اما بین یک میلیارد تا یک میلیارد و سیصد 

میلیون تومان براساس نوع خودرو متفاوت است.
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درآمدهــای مالیاتی دولت طی ۶ ســال 
گذشــته از ۱۰۹ هزار میلیــارد تومان در 
ســال ۱۳۹۷ به حدود ۸۰۶ هزار میلیارد 
تومانی رســیده که بیانگــر افزایش ۷۴۰ 

درصدی است.
مالیــات در ایران ذیل عنــوان درآمدهای 
جاری دولــت قــرار می گیــرد و تقریباً 
مهم ترین منبع درآمدی دولت محســوب 
می شــود. درآمد مالیاتی دولت از دو رکن 
اصلی مالیات مســتقیم و مالیات بر کالا و 
خدمات )غیرمســتقیم( تشکیل می شود. 
مالیات مســتقیم نیز خود از سه جز اصلی 
تشکیل شده که مالیات بر اشخاص حقوقی 
اصلی ترین آنها اســت، این نوع مالیات از 
شرکت ها و هر نوع درآمد انتفاعی اشخاص 
حقوقی دریافت می شود. اجزای بعدی نیز 
مالیات بر درآمد و مالیات بر ثروت نام دارند. 
همچنین یکی از مهم ترین سر فصل ها در 
مالیات غیر مستقیم مالیات بر واردات است.

در این بین با توجه به تاکید اسناد بالادستی 
بر کاهش اتکای کشور به درآمدهای نفتی، 
دولت ها از ســال ها قبل به دنبال افزایش 
سهم سایر درآمدها از جمله درآمد مالیاتی 
بود. بر همین اساس هم از دهه ۹۰ سیاست 
گذاری هــا مبنی بر افزایــش درآمدهای 
مالیاتی از طرق مختلف در دستور کار قرار 
گرفت. در همین راســتا بررسی ها نشان 
می دهد که میزان اخذ مالیات از سال ۱۳۹۷ 
تا ۱۴۰۲ ســیر صعودی محسوسی یافته 
اســت به گونه ای که از مالیات ۱۰۹ هزار 
میلیارد تومانی در ســال ۱۳۹۷ به مالیات 
حدود ۸۰۶ هزار میلیارد تومانی رسیده که 

بیانگر افزایش ۷۴۰ درصدی است.
این گزاره مهــر تأییدی بــر افزایش وزن 
درآمدهای مالیاتی در سبد درآمدی دولت 
و در نتیجه کاهش وابستگی به درآمدهای 
ناشی از خام فروشی انرژی های فسیلی در 

دهه گذشته می زند.
طبق داده های مرکز پژوهش های مجلس، 

مجموع درآمدهای مالیاتی در سال ۱۴۰۳ 
برابر ۱,۲۹۰ هزار میلیارد تومان است. این 
عدد با مصــوب بخش اول قانــون بودجه 
)۱۳۶۵ هزار میلیارد تومان( سازگار نیست. 
بدون مالیات بر واردات، ایــن درآمدها به 
۱,۱۴۷ هزار میلیارد تومان می رسد. نسبت 
به عملکرد ســال ۱۴۰۲، این رقم ۴۲٪+ 
افزایش داشته است. البته، بخشی از افزایش 
درآمدهای مالیاتی مربــوط به اصلاحات 
قانونی است. مهم ترین اصلاحات شامل رفع 
ابهام از معافیت واحدهای صنعتی و معدنی 
مناطق کمترتوسعه یافته با درآمد ۵۰ هزار 
میلیارد تومــان و افزایش ۱ واحد درصدی 
نرخ مالیات بر ارزش افزوده با درآمد ۵۵ هزار 
میلیارد تومان در سه فصل قابل وصول سال 

مالی ۱۴۰۳ است.
گفتنــی اســت، منظــور از درآمدهــای 
مالیاتی دو نوع مســتقیم و غیرمســتقیم 
است. مالیات های مستقیم در ایران عبارت 
هستند از مالیات بر دارایی، مالیات بر تمبر، 
مالیات بر ارث، مالیات بــر درآمد املاک، 
مالیات بر درآمد کشاورزی، مالیات درآمد 
حقوق مزدبگیران، مالیات بر درآمد مشاغل، 
مالیات بر درآمد اشخاص حقوقی، مالیات بر 
خانه های خالی و لوکس، مالیات بر درآمد 
اتفاقی )هدیه، جایزه و…(، مالیات بر جمع 
درآمد ناشــی از منابع مختلــف درآمدی. 
حقوق و عوارض گمرکی، مالیات بر مصرف، 
مالیات بر ارزش افزوده )کالاهای خریداری 
شــده و تراکنش های بانکی(، انواع مالیات 

غیرمستقیم را تشکیل می دهند.
علاوه بر این موارد، لایحه مالیات بر عایدی 
ســرمایه )capital gains tax( در سال 
۱۴۰۰ در مجلس تصویب شــد ولی هنوز 
مورد تأیید شورای نگهبان قرار نگرفته است. 
طبق این طرح از بازارهای غیرمولد و موازی 
تولید بر اساس مازاد قیمت فروش دارایی ها 
نسبت به خرید آنها، مالیاتی خاص گرفته 

می شود.

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان تهران 
از احیای ۲۰۰ واحد راکد در تهران در سال گذشته و 
برنامه ریزی برای احیــای حداقل ۲۰۰ واحد راکد در 
سال جاری خبر داد و گفت که در سال گذشته بیشتر 
کالاهای قاچاق کشف شــده در گروه لوازم خانگی و 

پوشاک بودند.
محمود سیجانی اظهار کرد: حدود ۱۷ درصد کالاهای 
استان تهران صادرات محور اســت. وی همچنین از 
احیای ۲۰۰ واحد راکد در ســال گذشــته خبر داد و 
گفت: امسال هم برنامه ریزی شده حداقل ۲۰۰ واحد 
راکد دیگر به چرخــه تولید برگــردد. البته برخی از 
صاحبان واحدها تمایل به احیا ندارند که در این زمینه 

هم تدابیری در نظر گرفته خواهد شد.
او با بیان اینکه در ســال گذشــته بیشــتر کالاهای 
قاچاق کشف شــده در گروه لوازم خانگی و پوشاک 
بودند، تصریح کرد: اگر کالا اســناد گمرکی نداشته 
باشــد، ظن قاچاق اســت. در حال حاضر پوشــاک، 
لوازم خانگــی، دخانیــات، قطعات یدکــی و لوازم 
 آرایشی و بهداشــتی کالاهای هدف در حوزه مبارزه 

با قاچاق هستند.
این مقام مسئول در ادامه با اشــاره به ناترازی انرژی 
و نگرانی ها از قطعی برق صنایع در تابســتان، گفت: 
طبق قانون نبایــد اولویت قطع برق صنایع باشــند. 
البته صنعتگــران هم تاکنون همراهــی کرده اند، اما 
این سیاســت باید تغییر کند. از طرف دیگر بخشی از 
صنعت به سمت خودتامینی رفته است. باید به دنبال 
منابع انرژی جدید و همچنین سرمایه گذاری بخش 

خصوصی در صنعت برق باشیم.
مدیرکل صمت اســتان تهران در ادامه درباره توسعه 
شرکت های دانش بنیان گفت: در سال گذشته ۱۰۷ 
مجوز واحد تولیــدی دانش بنیان صادر شــده و هم 
اکنون ۳۳۸ واحد صنعتی دارای پروانه صنعتی دانش 

بنیان نیز در تهران فعال هستند.
مدیرکل صنعت، معــدن و تجارت اســتان تهران با 
تاکید بر اینکه تامیــن نقدینگی و حمایت های مالی، 
بازارســازی و تامین مواد اولیه واحدهای تولیدی در 
دستور کار قرار گرفته است، گفت: سال گذشته ۲۰۰ 
واحد راکد در استان تهران احیا شد و برای امسال هم 

۲۰۰ واحد دیگر پیش بینی شده است.

محمود سیجانی در خصوص اقدامات دولت سیزدهم 
در احیــای واحدهای تولید و افزایش نســبی تولید، 
اظهار داشــت: احیای این تعداد واحد باعث شد تا به 
صورت میانگین ۵ تا ۲۰۰ نفر نیروی کار در هر کارخانه 

مشغول به کار شوند.
وی ادامه داد: ۴۰۰ واحد راکد دیگر در اســتان تهران 
داریم که به خاطر قدیمی بودن تجهیزات و سایر موارد 
است ضمن اینکه تعدادی از خود واحدهای اقتصادی 
و ســرمایه گذار تمایلی به احیای واحدهای اقتصادی 
ندارند که وضعیت این گونــه واحدها تعیین تکلیف 

می شود.
مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان تهران با اشاره 
به افزایش واحدهای تولیدی در استان تهران، گفت: 
تامین نقدینگی و حمایت های مالی، بازارسازی و تامین 
مواد اولیه در دســتور کار قرار گرفته است.سیجانی 
اضافه کرد: بــرای واحدهایی که تــوان تولید دارند و 
صاحبان برند هماهنگی ایجاد می شود تا با استفاده از 
ظرفیت های یکدیگر تولید افزایش پیدا کند در همین 
زمینه مجوز گواهی تولید کارخانه صادر می شود.وی 
با بیان اینکه در حوزه معدن احیای واحدهای معدنی 
در دستور کار است، گفت: این امر در راستای افزایش 

راندمان معادن است.
مدیرکل صمت اســتان تهران ابراز داشت: در حوزه 
تجارت خارجی افزایش صادرات را سیاســت گذاری 
کرده ایم و به دنبال ایجاد بازار جدید هستیم که این امر 
ضمن تقویت ارزآوری و نشانگر قدرت تولید و کیفیت 

کشورمان در عرصه جهانی است.
سیجانی اضافه کرد: در حوزه صادرات سال گذشته ۱.۵ 
میلیارد دلار صادرات داشتیم که پیش بینی امسال ۲ 
میلیارد دلار از محل گمرکات تهران است ضمن اینکه 
کالاهای این استان از سایر مرزهای استان نیز صادر 
می شــود ضمن اینکه ۱۷ درصد صادرات کشور برای 

صادرات تهران است.
وی با اشــاره به عملکرد کارگروه تســهیل گفت: ۴۸ 
جلســه کارگروه برگزار شده که مشــکلات ۱۱۰۰ 
واحد رسیدگی شده اســت. همچنین بازدید میدانی 
از واحدهای صنعتی اســتان تهران یکی از بحث های 
اصلی است که این امر با حضور مدیران مختلف استان 

صورت می گیرد.

لوازم خانگی و پوشاک صدرنشین قاچاق به تهرانافزایش ۷۴۰ درصدی درآمدهای مالیاتی دولت
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مدیرعامل سازمان ملی زمین و مســکن با بیان این که نهضت ملی 
مسکن یک طرح جهادی است،گفت:مکان یابی ۵۷ شهرک مسکونی 

با ظرفیت ۴۰۰ هزار واحد در کشور انجام شده است.
ارسلان مالکی با اشاره به اینکه تامین زمین برای طرح نهضت ملی 
مسکن یکی از اقدامات شــاخص وزارت راه و شهرسازی در دولت 
سیزدهم بوده و یک رکورد بی ســابقه در تامین زمین است، اظهار 
کرد: مساحت کل اراضی تامین شده در محدوده شهری و شهرهای 
جدید برای طرح نهضت ملی مسکن بیش از ۴1 هزار هکتار با ظرفیت 

ساخت یک میلیون و 8۵۰ هزار واحد مسکونی است.
وی با بیان اینکه بحث تامین زمین طرح نهضت ملی مسکن امسال به 

اتمام می رسد، افزود: امسال علاوه بر تامین زمین با حداکثر ظرفیت، 
وظیفه آماده سازی و طراحی زمین های طرح نهضت ملی مسکن را 
نیز با حداکثر توان به پیش می بریــم. وی بیان کرد: تاکنون 1۵۰۰ 
پروژه آماده سازی به مساحت بیش از ۴8 هزارهکتار زمین با ظرفیت 
ساخت یک میلیون و ۵۰۰ هزار واحد در کشور در اراضی سازمان ملی  
زمین و مسکن آغاز شده که امیدواریم مراحل عملیاتی و اجرایی این 

پروژه ها هرچه سریع تر به انجام برسد.
وی شهرک سازی در حریم شهرها را یکی دیگر از ابتکارات مهم دولت 
سیزدهم برای اســتفاده از تمامی ظرفیت های اجرا طرح  نهضت ملی 
مسکن اعلام کرد و یادآور شد: تاکنون امکان سنجی و مکان یابی ۵۷ 

شهرک مسکونی به مساحت بیش از 2۰ هزار هکتار و با ظرفیت ساخت 
۴۰۰ هزار واحد در کشور انجام شده اســت. مدیرعامل سازمان ملی 
زمین و مسکن با اشاره به این که یزد و قم استان های پیشرو در ساخت 
شهرک های دولتی هستند، گفت: ظرفیت ساخت شهرک ها در بیشتر 
استان های کشور وجود دارد و لازم اســت ادارات کل راه و شهرسازی 
مراحل تصویب اراضی مستعد شهرک سازی را تسریع کنند تا متقاضیان 

مسکن در کشور بتوانند از این ظرفیت هم بهره مند شوند.
مالکی اضافه کرد: طرح نهضت ملی مســکن همانطور که از نام آن 
پیداست یک طرح جهادی اســت که باید با همت مضاعف و روحیه 

جهادی به انجام برسد.

زمین ۱.۸ میلیون واحد نهضت ملی مسکن تامین شد
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ضرورت مدیریت صنعت خودرو 
بابک صدرایی، کارشناس خودرو 

واردات خودرو های دســته دوم اگر به خوبی 
اجرا شود تاثیر مثبت در بازار خواهد داشت، 
اما در صورت اجرای نادرست با مسائل امنیتی 
رو به رو هستیم. طبق برنامه دولت تا به امروز 
باید نزدیــک ۳۰۰ هزار خودرو وارد کشــور 
می شد که تا کنون واردات تعداد کمی اجرایی 

شده است.
تا پیش از اجرایی شــدن واردات خودرو، هر 
خبری درباره آزادسازی یا ممانعت از اجرای 
این فرایند باعث افت یا افزایش جزئی قیمت 
خودرو در بازار می شــد. اما حالا که واردات 
آزاد شــده، هیچ تغییری در کاهش قیمت ها 
به چشــم نمی خورد، چرا که به ســبب عدم 
شفافیت کافی و همین طور مبهم بودن تعرفه 
واردات، افراد هیــچ امیدی به بهبود وضعیت 
ندارند و در واقع تأثیر روانی خوشــایندی به 

وجود نیامده است.
تاثیرگذاری واردات خــودرو به دو عامل مهم 
واردات پیوسته و انبوه بستگی دارد. زیرا هم 
حجم زیادی از خودرو وارد کشور شود و هم 
سیستم توزیع در بازار پیوسته باشد تا توزیع 
درستی صورت گیرد. یکی از مشکلات ما در 
تولید و واردات خودرو این است که سیستم 

توزیع خودرو در کشور ما نادرست است. 
آیا قرار اســت با واردات 1۰ هزار خودرو که 
بعد از دو سال وارد کشــور شده است، رقابت 
ایجاد کنید؟ در بازاری که تولید خودرو یک 
میلیون و 2۰۰ هزار دســتگاه در سال است، 
با واردات 1۰ هزار خــودرو، عامل رقابتی می 
شود؟، با واردات 1۰ هزار خودرو، خلاء بازاری 
که حداقل 2۰۰ هزار خودرو کم دارد، جبران 

می شود؟
در شرایط فعلی مهمترین کار دولت در سال 
1۴۰۳ خروج از مدیریت صنعت خودرو کشور 
اســت. با توجه به وضعیت تولیــد، واردات و 
قیمت ارز به نظر می رسد مهمترین کار دولت 
برای این صنعت کاهش تصدی گری در بازار 
است. سامانه، قیمت گذاری دستوری و دخالت 
در واردات جزو مواردی اســت که لازم است 
دولت حضور خود را کمرنگ کند؛ در نتیجه 

سیستم توزیع خودرو را بهبود خواهد یافت.

رئیس اتحادیه صنف طــلا و جواهر بندر عباس 
گفت: صادرات نفت ایــران روند صعودی دارد و 
همزمان شاهد افزایش قیمت نفت نیز هستیم، 
این موضوع موجب خواهد شد تا قیمت طلا و ارز 
در داخل کشور بیش از این افزایش نیابد. محمد 
اقتصادی؛ رئیس اتحادیه صنف طلا و جواهر بندر 
عباس با اشــاره به اینکه در چند هفته گذشته 
شاهد افزایش قیمت طلا و سکه در داخل کشور 
هســتم، مهم ترین دلیل افزایش قیمت طلای 
داخلی را افزایش قیمت اونس جهانی دانست و 
گفت: عامل دیگر افزایش قیمت طلا در کشــور 
تنش های سیاســتی و جنگ بین کشــورها در 
منطقه و به تبع آن نرخ ارز است که موجب شده  

تا بازارهای جهانی نیز تحت تاثیر قرار گیرد.
رئیس اتحادیه صنف طــلا و جواهر بندرعباس 
بیان داشت: به طور معمول وقتی که تنش های 
سیاسی و جنگ بین کشــورها افزایش می یابد، 
اولین بازاری که تحت تاثیر قرار می گیرد اونس 

جهانی است.
اقتصــادی تصریح کــرد: حال که بخشــی از 
تنش های بین المللی به کشور ما مربوط می شود، 
بازارهای داخلی را با واکنش های متفاوتی رو به 
رو کرده است. به همین دلیل شاهد افزایش نرخ 

ارز و افزایش قیمت طلا در داخل کشور هستیم، 
اما باید تاکید کنم که عوامل بنیادین اقتصاد ایران 
تغییری نداشته اســت و از طرف دیگر صادرات 
نفت ایران روند صعودی دارد و همزمان شــاهد 
افزایش قیمــت نفت نیز هســتیم، این موضوع 
موجب خواهد شــد تا قیمت طلا و ارز در داخل 

کشور بیش از این افزایش نیابد.
رئیس اتحادیه صنف طــلا و جواهر بندرعباس 
اظهار کرد: در معاملات روز یکشنبه 26 فروردین، 
یعنی بعداز حمله ایران به رژیم صهیونیســتی، 
شــاهد بودیم که نرخ دلار آزاد تا کانال ۷۰ هزار 
تومان صعود کرد و در ادامــه و تاکنون نرخ دلار 
تا کانال 6۵ هزار تومان عقب نشــینی کرد، این 
موضوع نشان می دهد که بنیادهای اقتصاد ایران 

درحال حاضر مستحکم است.
اقتصــادی در پایــان تاکید کــرد: تنش های 
بین المللی و مسائل سیاسی منطقه شرایطی را 
برای دلالان فراهم کرده تا این افراد با تحت تاثیر 
قراردادن مردم، به نوســان بازارها و سودجویی 
خود بپردازند، در نتیجه مقداری از افزایش قیمت 
ارز و طلا را می توان ناشــی از فعالیت این افراد 
هم دانســت که با کمتر شدن التهابات سیاسی، 

می توان به ثبات و آرامش بازار امیدوار بود.

وزیر راه از دستور کار قرار گرفتن تهاتر کالا با پاکستان 
خبر داد و گفت:  با توسعه زیرساخت های جاده ای و 
بندری تجارت 1۰ میلیارد دلاری دو کشــور محقق 
می شود. مهرداد بذرپاش رئیس کمیسیون مشترک 
همکاری های اقتصادی ایران و پاکستان وجود بنادر 
مهم پاکستان از جمله کراچی و موقعیت بنادر ایران از 
جمله بندر چابهار و دسترسی به آب های آزاد را فرصت 
مناسبی برای توسعه روابط اقتصادی دو کشور دانست 
و اظهار کرد: توسعه بنادر پاکســتان و ایران از دیگر 

موضوعاتی بود که در دیدارهای دوجانبه مطرح شد.
وی با بیان این که دســتیابی به این هدفگذاری 1۰ 
میلیارد دلاری تجارت دو کشور نیازمند توسعه جدی 
زیرساخت ها از جمله بنادر و تسهیل تردد کامیون ها 
در مرزهای دو طرف است، افزود: مرز ریمدان، میرجاوه 
و پیشین میان ایران و پاکســتان وجود دارد که دو 
مرز آن ها نسبتاً جدید است و باید تردد از این مرزها 

تسهیل شود.
وی از طرح اجازه حمل یکسره بار توسط کامیون های 
ایرانی به داخل پاکستان خبر داد و افزود: این موضوع 
هم ســرعت تردد و هم حجم انتقال بــار را افزایش 
می دهد.تسهیل تردد جاده ای و توسعه زیرساخت ها 
در دو طرف مورد بحث قرار گرفت و مطرح شد که هم 
توسعه پارکینگ ها و هم مناسب سازی معابر تردد باید 
موردتوجه قرار گیرد. وی یادآور شد: مشکلات برخی 
رانندگان ایرانی در خصوص لزوم اخــذ ویزا و اجازه 
ورود تنها تا ۵۰ کیلومتر به کشور پاکستان از جمله 
دغدغه هایی بود که با طرف پاکستانی مطرح و مقرر 

شد این موضوع در دستور کار قرار گیرد.

وزیر راه و شهرســازی گفت: موضوع همکاری های 
هوایی از جملــه افزایش پروازهــا به ویژه بین لاهور 
و مشــهد یا تهران مطرح شــد. بر این اساس مقرر 
شــد با برقراری پرواز میان تهران و اسلام آباد توسط 
شــرکت های ایرانی، بســتر تردد راحت تر تجار دو 
کشور فراهم شود. بذرپاش با بیان طرح موافقت نامه 
تجارت آزاد دو کشور، اضافه کرد:تعدادی موافقت نامه 
پیشنهادی از ســوی ســازمان های ایرانی به طرف 
پاکستانی ارسال شــده بود که تا کنون نظر موافق 
یا مخالفی از سوی پاکســتان اعلام نشده، به همین 
منظور قرار شد کارگروهی در وزارت مربوطه تشکیل و 
نشست های مجازی با سازمان های هم تراز برگزار شود 
تا هرچه سریع تر در مورد موافقت نامه ها نظر بدهند. 
همچنین نشست بعدی در ســطح معاونان وزیر در 

تهران برگزار شود.
رئیس کمیسیون مشترک همکاری های اقتصادی 
ایران و پاکســتان، تهاتــر کالا را از دیگر موضوعات 
مورد بحث طرفین اعلام کرد که در دستور کار برای 
پیگیری بیشتر قرار گرفت. بذرپاش با اشاره به روی کار 
آمدن دولت جدید در پاکســتان ابراز امیدواری کرد 
توسعه همکاری ها با جدیت در دستور کار قرار گیرد و 

توافق نامه ها به سرانجام برسد.
وی یادآور شد: پاکســتان به دلیل مجاورت مرزی 
قابل توجه با کشورمان و بازار بزرگی که دارد، فضای 
مناســبی برای فعالان اقتصادی ایرانی است و باید 
زیرساخت ها برای دسترســی هرچه آسان تر تجار و 
بازرگانان ایران به این بازار فراهم شود که در نهایت 

توسعه اقتصادی کشور را به دنبال دارد.

قرار اســت طرحــی توســط اتحادیــه صنف 
دســتگاه های مخابراتــی، ارتباطــی و لــوازم 
جانبی بــه اجرا دربیایــد که جامعــه هدف آن 
نه تنها تعمیــرکاران تلفن همراه کــه بهبود در 
خدمات رسانی به مخاطبان این صنف است. رئیس 
اتحادیه صنف دستگاه های مخابراتی، ارتباطی و 
لوازم جانبی در توضیحات بیشتر در خصوص این 
طرح می گوید: به این دلیــل که تلفن همراه یک 
دستگاه حساس به لحاظ امنیتی است همچنین 
به علت افزایش قیمت  این کالا، بر آن شــدیم که 
تعمیرات تلفن همراه را به دست متخصصین این 

صنف بسپاریم.
حسین سادات حســینی، توضیح می دهد که » 
تعمیرکار نابلد، می توانند باعث خســارات مالی 
بزرگی شوند؛ برای همین ضرورت دارد که آن ها 
کارنامه و مشخصاتی داشــته باشند که در مواقع 
لزوم، قابلیت پیگیری میســر باشــد.« بر اساس 
طرح سنجش و ارتقای تعمیرکاران تلفن همراه، 

تعمیرکاران برای فعالیتشان صاحب یک کارنامه 
تائید شــده از طرف اتحادیه صنف دستگاه های 
مخابراتی، ارتباطی و لوازم جانبی می شــوند و از 
سوی دیگر، مردم و مغازه داران می توانند با اعتماد 
کامل سفارش کار خود را به این افراد تحویل دهند. 
رئیــس اتحادیه صنف دســتگاه های مخابراتی، 
ارتباطی و لوازم جانبی در ادامه توضیحات خود 
در خصوص این طرح، می افزاید: تعمیرکاران تلفن 
همراه، پایش و رتبه بندی می شــوند و این باعث 
می شود که هم در سطح شهر، شناخته تر شوند و 
هم از اتحادیه که متولی خدمات پس از فروش در 

تهران است، مجوز خدمات بگیرند.
از ســوی دیگر، این طرح فقط بــرای جوازداران 
موبایل نیست و هرکسی که در سطح شهر تهران، 
تعمیرکار باشــد، می تواند بــا مراجعه به بخش 
رتبه بندی ســایت اتحادیه صنف دســتگاه های 
مخابراتی تهران و ورود کد ملی خود، برای گرفتن 

گواهینامه معتبر تعمیر موبایل اقدام کند.

سادات حســینی در این خصوص این گواهینامه 
توضیح می دهد که »براســاس میزان توانایی و 
اطلاعات تعمیرکاران در زمینــه تعمیر موبایل 
در سه سطح کیفی یک ســتاره، دو ستاره و سه 
ستاره پیش بینی شده اســت که تعمیرکاران با 
شرکت در یک آزمون کتبی و یک آزمون عملی 
رایگان، با کسب حداقل نمره مشخص شده این 
گواهینامه را دریافت می کنند، اما اگر حداقل نمره 
را کسب نکنند، می توانیم آنها را به آموزشگاه های 
مهارت افزایی برای تقویــت مهارت خود معرفی 
کنیم.« رئیس کمیســیون تخصصــی موبایل و 
لوازم جانبی اتاق اصناف ایران، می گوید: درحال 
حاضر این طرح بــه صورت آزمایشــی ازطریق 
سایت اتحادیه تهران انجام می  شود، اما در ادامه 
قصد داریم این طرح را بــا همکاری اتحادیه های 
استان های مختلف در سراسر کشور اجرا کنیم. 
گفتنی ست که این طرح به صورت کاملا رایگان 

توسط اتحادیه انجام می شود.

وزیــر نفــت از علاقه منــدی اســلام آباد برای 
بهره برداری سریع خط لوله صادراتی گاز ایران به 
پاکستان )آی پی( خبر داد. جواد اوجی در حاشیه 
سفر سید ابراهیم رئیســی، رئیس جمهوری به 
اســلام آباد با بیان اینکه طرف پاکستانی مشتاق 
اســت هرچه زودتر تزریق گاز به خط لوله آی پی 
انجام شود، گفت: پاکســتان برای تسریع در این 
کار در حال تنظیم قرارداد با شرکت های مختلف 

است.
وی افزود: بــا اقدام هایی که انجام خواهد شــد، 
امیدواریم طبق قرارداد بین المللی که بین ایران و 
پاکستان امضا شده است، در دوران فعالیت دولت 

سیزدهم شاهد صادرات گاز به پاکستان باشیم.
وزیر نفت که به همراه رئیس جمهوری به پاکستان 
سفر کرده اســت دیروز با مصدق مسعود ملک، 

وزیر نفت پاکستان دیدار و گفت وگو کرد؛ تحکیم 
روابط دو کشــور به ویژه در بخش انرژی و نفت و 
گاز از مهمترین محورهای مــورد تأکید در این 
دیدار بود. توسعه همکاری های دوجانبه در حوزه 
انرژی و صــدور خدمات فنی و مهندســی نیز از 
محورهای مذاکرات روز دوشنبه وزیران نفت ایران 

و پاکستان به شمار می آید.
وزیر نفت پاکســتان هــم پس از ایــن ملاقات 
در گفت وگویی با اشــاره به اینکــه فرصت هایی 
خیره کننــده بیــن دو کشــور بــرای تعمیق 
همکاری های تجــاری و اقتصــادی وجود دارد، 
گفت: ما از ســفر جناب رئیسی، رئیس جمهوری 
و هیئت ایرانی در پاکســتان بسیار خرسندیم و 
میزبانی از دوســتان ایرانی افتخــار بزرگی برای 

ماست.

وی ادامه داد: مرحله نخست مذاکرات ما مرتبط با 
همه محورها برگزار شد و ما این روند را در مراحل 
بعدی ادامــه خواهیم داد. وزیر نفت پاکســتان 
تأکید کرد: ایران و پاکســتان به همکاری برای 
 رفاه منطقــه و تأمین منافــع ملت های یکدیگر

 ادامه می دهند.
مهمترین پروژه در حوزه انرژی بین دو کشــور، 
احداث خط لوله صادرات گاز از ایران به پاکستان 
)خط لوله آی پی( است، طرح انتقال گاز ایران به 
پاکستان از حدود 1۵ ســال پیش طراحی و اجرا 
شده که به دلایل مختلفی تاکنون عملیاتی نشده 
است؛ هم اکنون خط لوله لازم برای صادرات گاز 
ایران به پاکستان احداث شده و با ساخت خط لوله 
مورد نیاز در سمت پاکستان امکان صادرات گاز 

فراهم خواهد بود.

رییس انجمن تولیدکننــدگان و تأمین کنندگان 
برنج ایران گفت: دولت با اعلام سیاست خود برای 
مدیریت بازار برنج در سال جدید، پرداخت مطالبات 
ارزی سال گذشته و حمایت از ادامه طرح خرید برنج 
توسط بخش خصوصی، به تداوم آرامش و ثبات بازار 
برنج کشــور کمک کند. به گزارش روابط عمومی 
انجمن تولیدکنندگان و تأمین کنندگان برنج ایران، 
محمد مختاریانی اظهار داشت: برای باقی ماندن برنج 
به عنوان دومین محصول غذایی پرمصرف کشور، در 
سفره تمامی هموطنانمان، بخش خصوصی نیازمند 

همراهی و همکاری دولت است.
وی با بیان اینکه به رغم درخواست های مکرر برای 
تشکیل جلســه همچنان وزارت جهاد کشاورزی 
سیاست های اتخاذ شــده برای بازار برنج در سال 
جدید را اعلام نکرده است، ادامه داد: با توجه به اینکه 

بخشی از نیاز بازار کشور به برنج از محل واردات تامین 
می شود، وزارت جهاد کشاورزی باید سیاست های 
دولت در سال جدید را اعلام و بخش خصوصی را از 
بلاتکلیفی در بیاورد و وضعیت ثبت سفارش برنج را 

مشخص نماید.
مختاریانــی با اشــاره بــه مطالبــات باقیمانده 
واردکنندگان از سال گذشــته، تاکید کرد: بانک 
مرکزی و وزارت جهاد کشاورزی باید هرچه سریعتر 
در خصوص پرداخت مطالبات ارزی واردکنندگان 
برنج که از قریب به 8 ماه پیش پرداخت نشده است، 
اقدام کنند تا ایشان سرمایه لازم برای واردات برنج 
در سال جدید را در اختیار داشته باشند. وی گفت: 
تاخیر در پرداخت مطالبــات ارزی واردکنندگان 
برنج و کند یا متوقف شدن ثبت سفارش، این پیام 
را بــرای دلالان دارد که می تواننــد وارد بازار برنج 

شده و از شرایط سواســتفاده کنند. وی با تاکید بر 
اینکه سالانه ۳ تا ۳ و نیم میلیون تن برنج در کشور 
مصرف می شــود، ادامه داد: باتوجه به بارندگی ها 
پیش بینی می شود امسال میزان تولید برنج رضایت 
بخش بوده و با واردات یک میلیون تا یک میلیون 
و 2۰۰هزار تن، نیاز بــازار تامین و به ثبات و تعادل 

قیمت می رسیم.
مختاریانی اظهار داشت: علی رغم درخواست های 
مکرر انجمن تولیدکننــدگان و تأمین کنندگان 
برنج ایران برای برگزاری نشست با مسولان وزارت 
جهادکشاورزی برای تعیین تکلیف وضعیت واردات 
برنج در ســال جاری و همچنیــن تعیین تکلیف 
مطالبات سال گذشته واردکنندگان بابت برنج هایی 
که ۷ الی 8 ماه پیش در بازار عرضه شده، همچنان 

جلسه  ای تشکیل نشده است.

مسعودی با بیان این که ســخت می توان پیش 
بینی آینــده ارز و طلا در کشــور را داشــت اما 
اگر اتفاق خاصی رخ ندهد دلیلــی برای التهاب 
بازار و افزایــش قیمت وجود نــدارد، گفت: عده  
کثیری از تحلیل گران معتقدنــد که »بحران ها 
توســط سیاســت مداران قابل کنترل است«، 
 در نتیجه این افراد روند بــازار ارز و قیمت طلا ر

ا نزولی می بینند.
عباس مســعودی؛ عضو هیات مدیــره اتحادیه 
فروشندگان و سازندگان طلا و جواهر تهران گفت: 
قیمت طلا در داخل کشــور تحت تاثیر دو مؤلفه 
قیمت اونس جهانی و نرخ ارز بازار آزاد در داخل 
کشور تغییر می کند. در حال حاضر علاوه بر این 
دو مولفه، آن چیزی که قیمت طلا را تکان می دهد 
اخبار سیاسی امنیتی و مسائل مرتبط با تنش های 

منطقه است.
وی عنــوان کرد: زمانــی که ایران در پاســخ به 
حمله جنایتکارانه رژیم صهیونیستی در دمشق، 

عملیات وعده صادق را انجام داد، بســیاری فکر 
می کردند که نــرخ ارز و طلا افزایش شــدیدی 
می یابد، اما در عمل دیدیم که نــه تنها نرخ ارز و 
 طلا افزایــش نیافت، بلکه رونــد قیمتی در حال 

حاضر نزولی است.
این کارشــناس بازار طلا تصریح کرد: با توجه به 
اینکه فضای جهانی مقداری متشنج شده است، 
ســخت می توان پیش بینی آینــده ارز و طلا در 
کشــور را داشــت اما اگر اتفاق خاصی رخ ندهد 
دلیلی برای التهاب بــازار و افزایش قیمت وجود 

ندارد.
عضــو هیــات مدیــره اتحادیه فروشــندگان و 
ســازندگان طــلا و جواهر تهــران ادامــه داد: 
عده ای معتقدند که احتمال تشــدید تنش های 
سیاسی و نظامی وجود دارد، در نتیجه این گروه 
افزایش نرخ ارز و طلا را متصور هســتند، اما عده  
کثیری از تحلیل گران معتقدنــد که »بحران ها 
توســط سیاســت مداران قابل کنترل است«، 

 در نتیجه این افــراد روند بــازار ارز و قیمت طلا 
را نزولی می بینند.

وی عنوان کرد: به صورت مقطعی بازار ارز و طلا 
تحت تاثیر هیجانات و عوامل روانی قرار گرفته و 
اگر هیجانات و عوامل روانی فروکش کند، مسلماً 
شاهد کاهش نرخ ارز و طلا در کشور خواهیم بود.

مســعودی ادامه داد: در حال حاضر بســیاری 
از هیجانات کاذب اســت زیرا که شــاخص های 
اقتصادی خبر از بهبود شــرایط اقتصاد کشور و 
افزایــش درآمدهای ارزی کشــور می دهند، اما 
هیجانــات و عوامل روانی عکس ایــن موضوع را 
برقرار می کنــد. عضو هیــات مدیــره اتحادیه 
فروشــندگان و ســازندگان طلا و جواهر تهران 
در پایان تاکید کرد: با توجه بــه اینکه هیجانات 
مقطعی هســتند، بعــد از فروکــش هیجانات 
التهابات قیمتــی فروکش می کند و نــرخ ارز و 
 طلا به قیمت شــاخص های واقعــی اقتصادی

 باز می گردد.

وزیــر صنعت، معــدن و 
تجارت گفــت: ما مجری 
واردات خودرو هســتیم و 
برای این کار منتظر آیین 
نامه اجرایی آن هستیم. به 
گزارش خانه ملت، وزیر صنعت، معدن و تجارت در 
حاشیه نشست کمیسیون اصل نود مجلس شورای 
اسلامی افزود: برنامه ریزی هایی در موضوع ایمنی 
خودرو ها صورت گرفته تا شرایط تست های ایمنی 
به صورت مستمر با سرمایه گذاری بخش خصوصی 
به طور دائم انجام شــود و از شهریور ماه مدل اولیه 

تست ایمنی خودرو ها صورت می گیرد.
وی در خصوص واردات خودرو های دست دوم نیز 
گفت: واردات خودرو در بودجه دیده شده و به محض 
ابلاغ آیین نامه واردات انجام می شود همینطور ارز 
برای واردات خــودرو جانبازان بــالای ۷۰ درصد 
تخصیص یافته و در حال انجام اســت و پس از آن 

نوبت به جانبازان ۵۰ درصد می رســد. علی آبادی 
افزود: بر اساس تکلیف کمیسیون اصل ۹۰ مجلس 
به ازای تولید خودرو های جدید و یا واردات خودر، 

اسقاط خودرو های فرسوده نیز باید اجرا شود.
این در حالی اســت که به باور کارشناسان تا زمانی 
که چند شرکت انحصار واردات خودرو را در دست 
داشته باشند و خودرو به صورت سامانه ای، آن هم 
به شکل قطره چکانی و با چند برابر قیمت در بازار به 
فروش برسد و شاهد گران فروشی باشیم، مشخص 
است اراده ای برای تعدیل قیمت و واردات خودرو 
برای خروج صنعت خودروســازی از انحصار وجود 
ندارد. تنها زمانی آیین نامه هــا و مصوبات دولت 
می تواند بر بازار تاثیر بگذارد که مردم شاهد پلاک 
شدن تعداد قابل توجهی خودروی خارجی و تردد 
آنها در سطح شهر و فروش با قیمت های متعارف 

باشند.
تا زمانی که چند شرکت انحصار واردات خودرو را در 
دست داشته باشند و خودرو به صورت سامانه ای، 
آن هم به شکل قطره چکانی و با چند برابر قیمت در 

بازار به فروش برســد و شاهد گران فروشی باشیم، 
مشخص است اراده ای برای تعدیل قیمت و واردات 
خودرو برای خروج صنعت خودروسازی از انحصار 

وجود ندارد.
در صورتی که مثلًا از 1۰۰ هــزار خودرو 8۰ هزار 
خــودروی وارداتی پلاک و به مردم عرضه شــود؛ 
متعاقب آن شاهد کاهش نرخ خودرو باشیم آن زمان 
می توان گفت این مصوبات و آیین نامه ها به صورت 
واقعی و عملیاتی ارائه شده است؛ با سه هزار و 1۰ 
هزار خودرو در کنار اتلاف وقت فراوان برای پلاک 
شــدن نمی توان گفت که واردات انجام شده بلکه 
در راستای گرانفروشی هر چه بیشتر قدم برداشته 
می شود، چرا که این شیوه واردات و فروش خودرو 

درست نیست.
متاسفانه آیین نامه های هیئت دولت نسبت به قبل 
تاثیرات خود را از دست داده اند؛ بنابراین تا زمانی که 
خودرو به میزان مورد نیاز مردم با قیمت مناسب وارد 
بازار نشود ابلاغ این بخشنامه ها کاری از پیش نمی برد 

و نمی تواند بازار ملتهب را تحت تاثیر قرار دهد.

شایلی قرایی
News kasbokar@gmail.com

وزیر صمت: منتظر ابلاغ آیین نامه واردات خودرو هستیم

تنظیم بازار با واردات خودرو 

طرح سنجش و ارتقای تعمیرکاران تلفن همراه، کلید خورد

بدون حمایت دولت بازار برنج مدیریت نمی شودپاکستان خواهان بهره برداری از خط لوله گازی آی پی است

پیش بینی ها از قیمت طلا و سکه کاهشی است

چشم انداز قیمت سکه و طلا صعودی نیست

تجارت ۱۰ میلیارد  دلاری ایران و پاکستان
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فناوری و 
اطلاعات

تسهیل امور مردم در پنجره واحد مدیریت زمین با هوش مصنوعی
رئیس سازمان فناوری اطلاعات ایران گفت: پنجره واحد زمین با استفاده از هوش مصنوعی 
و گردآوری داده ها، علاوه بر پایش اراضی، با برقراری ارتباط میان ۲۰ دستگاه متولی و صدور 
مجوزهای مورد تقاضای مردم، نقش قابل توجهی را در زمینه جهش تولید با مشارکت مردم 
ایفا می کند. محمد خوانساری با حضور در اولین کنفرانس دوسالانه »هوش مصنوعی و علوم 
داده« که در دانشگاه خلیج فارس بوشهر برگزار شد، با اشاره به بیانات مقام معظم رهبری با 
این مضمون که باید به گونه ای عمل کنیم تا ایران جزو ۱۰ کشور برتر هوش  مصنوعی در دنیا 
قرار بگیرد، اظهار کرد: پنجره واحد زمین با استفاده از هوش مصنوعی و گردآوری داده ها، 
علاوه بر پایش اراضی، با برقراری ارتباط میان ۲۰ دستگاه متولی و صدور مجوزهای مورد 

تقاضای مردم، نقش قابل توجهی را در زمینه جهش تولید با مشارکت مردم ایفا می کند.
خوانساری سامانه زمین را نتیجه تلاش های فنی سازمان فناوری اطلاعات ایران و راهبری 
ستاد مبارزه با مفاسد اقتصادی و دستگاه های متولی مدیریت زمین دانست که ذینفعان 
آن علاوه بر مردم، سازمان اراضی، سازمان منابع طبیعی و آبخیزداری کشور و قوه قضائیه 
هستند و گفت: پیش از آغاز به کار این ســامانه، وجود نقض در حوزه های قانون گذاری، 
اجرایی و قضایی، چالش هایی را جهت تامین امنیت غذایی، تضمین ســلامت جامعه و 
حفظ محیط زیست ایجاد کرده بودتا حدی که ۱۵ درصد پرونده های قضایی کشور به 

نارضایتی های مردم و سرمایه گذاران در حوزه زمین اختصاص داشت.
وی سامانه زمین را از جمله پروژه هایی دانســت که در آن از هوش مصنوعی برای حل 
مشکل مردم استفاده شده است و در تبیین بیشــتر این مهم توضیح داد: سامانه زمین 
در عمل مشــکلاتی نظیر تداخل وظایف دســتگاه ها، مراجعات حضوری متقاضیان، 
بروز تبانی و ارتشا، امکان جعل اســتعلامات کاغذی، اخذ تصمیم های سلیقه ای و غیر 
شــفاف را با زیرســامانه درگاه متقاضیان مردمی حل کرد و در زیرسامانه پایش اراضی 
نیز با استقرار در ۳۱ استان کشور و پوشش ۵ پهنه آسیب پذیر به بهبود ۸۱ درصدی در 
دقت شناسایی هوشمند تخلفات رسیده است. در همین راستا، شناسایی ساخت و ساز 
غیرمجاز در اراضی، تخریب پوشش گیاهی، زمین زراعی و باغی از جمله مواردی است 
 که هسته پردازشگر هوش مصنوعی توسط دو شرکت دانش بنیان در شناسایی تخلفات 

موثر بوده است.
در این کنفرانس علمی، معاون وزیر ارتباطات، استفاده از هوش مصنوعی در پردازش تصاویر 
ماهواره ای اراضی کشور را نخستین تجربه ای دانست که توسط سامانه زمین محقق شده 
است و افزود: در حال حاضر از میان ۴۷ دستگاه اجرایی که هر یک به نوعی نقشی در صدور 
مجوزهای زمین محور به عهده دارند، ۲۰ دستگاه به صورت یکپارچه در این سامانه حضور 
دارند و به یکدیگر متصل شده اند. این تعامل باعث ارائه ۱۹ عنوان استعلام الکترونیکی 
بین دستگاهی، صدور ۶ عنوان مجوز، گواهی، موافقت نامه و قرارداد واگذاری و ۳ خدمت-

استعلام شده است که نمونه بی نظیری از خدمت رسانی یکجا به مردم است.
معاون وزیر ارتباطات، با ارائه آماری وضعیت استفاده مردم بوشهر از پنجره واحد زمین 
را تشریح کرد: تاکنون ۱۸ هزار و ۳۹۰ درخواست توسط مردم استان بوشهر در سامانه 
پنجره واحد زمین برای دریافت خدمات و مجوزهای زمین محور به ثبت رسیده است که 
از این تعداد بالغ بر ۱۳ هزار درخواست تعیین تکلیف شده و حدود ۵ هزار درخواست نیز 
در مراحل مختلف بررسی در دستگاه ها است. طبق اعلام سازمان فناوری اطلاعات ایران، 
به گفته خوانساری از مجموع درخواست های تکمیل شده، ۱۰ هزار و ۲۹۱ درخواست 
به خدمت »تعیین حدود اراضی روستایی- استان بوشهر« تعلق دارد که ۷ هزار و ۷۷۰ 
درخواست تعیین تکلیف شده و ۲ هزار و ۴۹۹ درخواست نیز در حال بررسی است. البته 
درخواست برای انجام استعلام »ملی مستثنیات« از دیگر خدمات مورد مطالبه مردم بوشهر 
از سامانه زمین بوده است. به طوری که تاکنون، ۵ هزار و ۸۹ درخواست برای این استعلام 
الکترونیکی به ثبت رسیده است که ۴ هزار و ۹۱۶ درخواست، تعیین تکلیف شده اند. وی 
در پایان گفت: درخواست تغییر کاربری اراضی نیز از طریق این سامانه مورد بررسی قرار 
می گیرد؛ تکمیل استعلامات ملزم به داشتن نقشه های فنی از دستگاه های مختلف است 

که دستگاه ها باید نسبت به آن اهتمام داشته باشند.

هوش مصنوعی اپل برای زندگی روزمره از راه می رسد
 )LLM( طبق گزارشی جدید اپل مشغول توسعه سیستم هوش مصنوعی مولد زبانی بزرگ
مخصوص خود است که روی دستگاه ها فعال می شود و اولویت آن سرعت و حفظ حریم 

خصوصی کاربر است.
مارک گرومن خبرنگار بلومبرگ در گزارشــی نوشــته مدل زبانی بزرگ اپل زیربنای 
ویژگی های هوش مصنوعی مولد آینده است. به نظر می رسد همه نشانه ها حاکی از آن 
است که این سیستم به طور کامل روی دستگاه اجرا می شود و مانند سرویس های مشابه 

فعلی به ابر رایانشی متکی نیست.
از آنجا که ابزارهای هوش مصنوعی اپل روی دستگاه اجرا می شوند، احتمالا در برخی موارد 
نسبت به نسخه های مبتنی بر ابر قابلیت های محدود تری داشته باشد. اما گرومن معتقد 
است این شرکت می تواند با دریافت مجوز فناوری از گوگل و دیگر تهیه کنندگان سرویس 

های هوش مصنوعی شکاف های موجود را پر کند.
ماه گذشته گرومن اعلام کرد اپل مشغول مذاکره با گوگل است تا موتور هوش مصنوعی 
جمینی را در iOS۱۸ در آیفون یکپارچه کند. مزیت های اصلی پردازش روی دستگاه نیز 
پاسخ دهی سریع تر و حفظ حریم خصوصی در مقایسه با سیستم های مبتنی بر ابر است.

به نظر می رسد استراتژی بازاریابی اپل برای فناوری هوش مصنوعی آن براساس میزان 
کارآمدی آن در زندگی روزمره کاربران و نه قدرت سیستم، بنا شده است. پیش بینی می 
شود استراتژی هوش مصنوعی وسیع تر اپل همراه آپدیت های نرم افزاری قابل توجه در 

مراسمWWDC در ماه ژوئن آشکار شود.

سمعکی که محاورات را به متن تبدیل می کند
سمعکی مجهز به هوش مصنوعی در بازار چین عرضه شده که علاوه بر کاهش سروصدای 
محیطی، محاورات شنیداری کاربر را به صورت متن به کاربر نشــان می دهد و خود را 

پاکسازی می کند.
شرکت چینی iFlytek یک سمعک جدید در بازار چین عرضه کرده است. این سمعک 
مجهز به قابلیت های برتر بازار مانند بهره صوتی ۶۵ دسی بل، تشخیص صحنه با هوش 
مصنوعی و کمک شنوایی زیرنویس است. سمعک مذکور با اتکا به فناوری مدل بزرگ 
شناختی StarFire و سیستم هوش تشخیص صحنه هوش مصنوعی ۲.۰ این شرکت 

ساخته شده است.
فناوری های مذکور سبب می شوند دســتگاه به طور خودکار با محیط منطبق شود و 
سروصدای ناشی باد، ترافیک و محاوره افراد را کاهش می دهد. به عبارت دیگر نیازی نیست 

کاربران به طور دستی حالات کاهش سروصدای محیطی را تنظیم کنند.
نسخه سمعک مجهز به فناوری StarFire به طور خاص برای افرادی مناسب است که با 
وجود سروصدای محیطی به سختی می توانند بشنوند. این فناوری قابلیت زیرنویس را برای 
سمعک نیز فراهم می کند. به طور دقیق تر ویژگی مذکور از فناوری صوت به متن محاور 
استفاده می کند و محاورات را روی یک اپلیکیشن موبایل نشان می دهد. به این ترتیب 

کاربر اطلاعات مهم را از دست نمی دهد.
علاوه بر آنچه گفته شد اولویت اصلی سمعک iFlytek راحتی کاربر است. گجت مذکور 
به عنوان یک هدست بلوتوثی عمل می کند و کاربران می توانند از آن برای پاسخ دادن به 
تماس ها و شنیدن موسیقی استفاده کنند. عمر شارژ باتری دستگاه نیز برای ۱۴ ساعت 

استفاده مداوم و در کل با قاب شارژ ۵۰ ساعت است.
در کنار این موارد سمعک نوین از فناوری آنتی باکتریال یون نقره برای پاکسازی محصول 
استفاده می کند. به این ترتیب می توان به مدت طولانی و با نرخ آنتی باکتریال ۹۹.۹ درصد 
از آن استفاده کرد. گجت با ۲ گزینه تک گوش و هر دو گوش عرضه شده است. قیمت نسخه 
تک گوش آن ۲۶۹۹یوان)حدود ۳۸۰ دلار( وبهای نســخه هر دوگوش آن ۳۹۹۹یوان) 

حدود ۵۶۳ دلار( اعلام شده است.

اخبار

معاونــت علمی، فنــاوری و 
اقتصاد دانش بنیان ریاســت 
جمهوری در دولت سیزدهم، 
عــزم خــود را جــزم کرده 
همزمان با برگزاری نمایشگاه 
ایران اکسپو ۲۰۲۴، با دراختیارگرفتن فضایی مناسب، 
توانمندی هــای صادراتی فناوران نخبه کشــورمان در 
عرصه های مختلف را بــه رخ بازدیدکنندگان خارجی 
بکشاند؛ رویدادی که به طورحتم گشودن دریچه بزرگ 

صادراتی به روی دانش بنیان ها خواهد بود.
ششمین نمایشگاه توانمندی های صادراتی جمهوری 
اسلامی ایران )ایران اکسپو ۲۰۲۴( با پیش بینی بازدید 
بیش از ۲۵۰۰ تا ۳ هزار تاجر و بازرگان خارجی از بیش از 
۹۰ کشور دنیا قرار است از هشتم تا دوازدهم اردیبهشت 
ماه جاری در مرکز نمایشــگاه  های بین المللی تهران 

برگزار شود.
یکــی از رویکردهای مهــم دولت ســیزدهم، ارتباط 
نزدیک و قدرتمند با بخش خصوصی به منظور صادرات 
محصولات ایرانی به ســایر کشــورهای دنیا است و به 
طورحتم نخستین گام در تحقق هرچه بهتر این هدف، 
توســعه روابط اقتصادی و تجــاری، معرفی ظرفیت ها 
و توانمندی های داخلی به فعــالان اقتصادی خارجی 
 و البته شــناخت متقابــل از ظرفیت های کشــورهای 

دیگر است.
معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاســت 
جمهوری نیز عزم خود را جزم کرده اســت که همچون 
گذشــته همزمان با برگزاری نمایشگاه توانمندی های 
صادراتی جمهوری اسلامی ایران )ایران اکسپو ۲۰۲۴( 
به عنوان بزرگترین نمایشــگاه معرفی دســتاوردها و 
محصولات ایرانی، همچون ســال های گذشــته با در 
اختیار گرفتن فضایی مناسب، توانمندی های صادراتی 
فناوران فعال در شــرکت های دانش بنیان کشورمان 
اعم محصولات نوآورانه ایرانی قابل رقابت با محصولات 
مشابه ســایر کشــورها در بخش های مختلف را به رخ 
بازدیدکنندگان خارجی کشیده و برای آشنایی بیشتر 

آنها به نمایش بگذارد.
محفلی که به گفته معاون توســعه کســب و کار بین 
المللی سازمان توســعه همکاری های علمی و فناورانه 
بین المللی معاونــت علمی، فنــاوری و اقتصاد دانش 
بنیان ریاســت جمهوری، در آن بسیاری از شرکت ها و 
بازرگانان و تجار خارجی با توانمندی ها و قابلیت های 
حداقل ۷۰۰ شــرکت دانش بنیان کشورمان از نزدیک 
آشنا خواهد شد و این رویداد به طورحتم فرصتی برای 
صادرات محصولات نوآورانه ایران به روی دانش بنیان 

ها خواهد بود.
ســیدمجتبی قدمگاهی در گفت و گو با ایرنــا با بیان 
اینکه، نمایشگاه اکسپو ایران را سازمان توسعه تجارت 

ذیل وزارت صمت هر ســال برگزار می کند، افزود: این 
نمایشگاه در واقع ارائه دستاوردها و محصولات ایران برای 
مجموعه های خارجی است و هدف آن بیشتر معرفی و 
نمایش آخرین دستاوردهای شرکت های ایرانی در این 

گردهمایی بزرگ است.
وی با بیان اینکه معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش 
بنیان ریاست جمهوری ســالن ۳۷a در سه طبقه را به 
صورت سالن دائمی و اختصاصی به نمایش محصولات 
دانش بنیان اختصاص داده اســت، اظهار داشت: قصد 
داریــم محصولات دانــش بنیان کشــورمان را در این 
نمایشگاه با هدف آشــنایی و بازدید مهمانان و شرکت 
های خارجی با آخرین دستاوردهای ایران در حوزه های 

مختلف فناوری به نمایش بگذاریم.
قدمگاهی با بیان اینکه، در این نمایشگاه حدود ۱۵۰۰ 
محصول نوآورانه به نمایش گذاشته خواهد شد، افزود: 
اگرچه ظرفیت ایران بیش از این تعداد است اما درصدی 
از شرکت های تراز اول و مناســب را توانسته ایم برای 

حضور در این رویداد دورهم جمع کنیم.

۷۰۰ شــرکت دانش بنیان در اکسپو ایران 
حضور خواهند داشت

معاون توسعه کســب و کار بین المللی سازمان توسعه 
همکاری های علمی و فناورانه بین المللی معاونت علمی، 
فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری در ادامه 
تصریح کرد: حدود ۷۰۰ شــرکت دانش بنیان و فناور 
ایرانی در نمایشگاه اکسپو ایران ۲۰۲۴ حاضر خواهند بود 
و آنها می توانند دستاوردهای خود را به بازدیدکنندگان 

خارجی ارائه کنند.
قدمگاهی یکی از اهداف دعوت از دانش بنیان ها برای 
حضور در این نمایشگاه را ایجاد تسهیلات ارتباطی برای 
دانش بنیان ها در ارتباط با شــرکت های خارجی برای 
معرفی محصول خود و همچنین مذاکره و انعقاد قرارداد 
فروش و همچنین انعقاد تفاهم نامه همکاری با شرکت 
های خارجی عنــوان کرد. وی با بیــان اینکه، معاونت 
علمی در خصوص این نمایشگاه از تجربیات ارزنده ای 
برخوردار است، خاطرنشان کرد: سال گذشته قریب به 
۵۰۰ میهمان و شرکت خارجی در اکسپو ۲۰۲۳ حضور 
داشتند و برآوردمان این است که امسال نیز همین تعداد 
مهمان از حوزه های مختلف تجاری و تولیدی خارجی 

در این نمایشگاه حضور یابند.
معاون توسعه کســب و کار بین المللی سازمان توسعه 
همکاری های علمی و فناورانه بین المللی معاونت علمی، 
فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری در ادامه 
اظهار امیدواری کرد که با برگزاری اکسپو ایران ۲۰۲۴ 
بتوانیم به صورت هدفمند شرکت ها و بازدیدکنندگان 
خارجی را برای صادرات محصولات ایرانی ترغیب کنیم.

برگزاری جلسات تجاری بین دانش بنیان های 
ایرانی و طرف های خارجی

معاون توسعه کســب و کار بین المللی سازمان توسعه 

همکاری های علمی و فناورانه بین المللی معاونت علمی، 
فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری همچنین 
در ادامه از برگزاری جلسات B۲B و تجاری بین دانش 
بنیان هــای ایرانی و طــرف های خارجــی همزمان با 

برگزاری ششمین نمایشگاه اکسپو ایرانی خبر داد.
قدمگانی افزود: این نشســت های تجــاری به موازات 
بازدیدهای هیات های خارجی در هر کدام از غرفه ها در 
محلی که برای این هدف طراحی شده است در سالن آی 
هیت برگزار می شود و با طراحی انجام شده شرکت های 
فناور هر کدام غرفه خــود را به صورت موضوعی در این 

سالن برپا خواهند کرد.

توانمنــدی  از  خارجی هــا  شــناخت 
دانش بنیان های ایرانی مطلوب نیست

معاون توسعه کســب و کار بین المللی سازمان توسعه 
همکاری های علمــی و فناورانه بیــن المللی معاونت 
علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری 
همچنین تصریح کرد: امسال مهمانان خارجی می توانند 
در حاشیه برگزاری نمایشگاه اکسپو ایران ۲۰۲۴ از پارک 
های علم و فناوری و همچنین شرکت های دانش بنیان 
بزرگ کشــور و خطوط تولید و ظرفیت های نوآورانه و 

فناورانه آنها بازدید کنند.
قدم گاهی در خصوص دلایل دعوت خارجی ها به بازدید 
از مجموعه های دانش بنیان کشور توضیح داد: با توجه 
به تجربیات موجود خارجی ها شناخت کافی نسبت به 
دانش بنیان های ایران ندارند و حتی شــاید باور اینکه 
فناوران ایران در این لایه و ســطوح بالا به فناوری های 
گوناگون قابل رقابت با شرکت های اروپایی دست پیدا 

کرده اند، سخت باشد.
وی افزود: حتی گاها مشاهده شده که بازدیدکنندگان 
خارجی با رویت محصول فناورانه ایرانی به یقین نرسیده 
اند که محصول مورد نظر در ایران تولید می شــود اما 
هنگام بازدید از خطوط تولید متوجه می شــوند که از 
کوچکترین قطعه همچون پیچ تا قطعات فناورانه در بدنه 

شرکت های فناور ایرانی تولید می شود.

دانش بنیان ها توانمندی فناوران ایران را به رخ 
دنیا می کشند

معاون توسعه کســب و کار بین المللی سازمان توسعه 
همکاری های علمی و فناورانه بین المللی معاونت علمی، 
فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری ادامه داد: 
آنها به هنگام بازگشت به کشورشان می توانند هر کدام 
ســفیرانی برای معرفی وضعیت واقعــی حوزه فناوری 

ایران باشند.
قدمگاهی همچنین گفت: همچنین در ســالن دیگری 
نیز در نمایشگاه اکسپو ایران ۲۰۲۴ غرفه ای مربوط به 
معاونت توسعه کسب و کار بین المللی و معرفی اقدامات 
معاونت علمی در کریدور صادرات، باشــگاه سرآمدان 

صادراتی و صندوق توسعه صادرات برپا خواهد شد.
وی افزود: این غرفه در ســالنی اســت که زنجیره های 
ارزش استانی هم توسط وزارت کشور قرار است معرفی 
شود و ما از این فرصت استفاده خواهیم کرد برای اینکه 
زنجیره ارزش صادراتی استانی را از درگاه ها و پایگاه های 
صادراتی خودمان در سراسر دنیا به یک شبکه تبدیل و 

آنها را به دنیا معرفی کنیم.
معاون توسعه کســب و کار بین المللی سازمان توسعه 
همکاری های علمی و فناورانه بین المللی معاونت علمی، 
فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری در پاسخ 
به این سوال که برای چند کشور خارجی جهت حضور در 
اکسپو ایران ۲۰۲۴ دعوت نامه ارسال شده است، گفت: 
سازمان توسعه تجارت به صورت ویژه تر پای کار است و 
از کشورهای مختلف دعوت به عمل آورده است. ما هم 
به نوبه خود در معاونت علمی دعوت نامه برای چندین 

کشور ارسال کرده ایم.
وی افزود: بر اساس هماهنگی به عمل آمده و فعال کردن 
نمایندگی های جمهوری اســلامی ایران در کشــورها 
مختلف، آنها متناســب با حوزه کاری معاونت علمی و 
دانش بنیان ها که علم و فناوری اســت، مهمان دعوت 
کرده اند ضمن اینکه پایگاه های صادراتی را هم به صورت 
هدفمند درگیر کردیم تا بتوانیم شاهد حضور مهمانان 

مناسب این رویداد باشیم.

دانش بنیان ها توانمندی ایران را به رخ می کشند

عرضه ۱۵۰۰ محصول دانش بنیان در اکسپو ۲۰۲۴
News kasbokar@gmail.com

معاون علمــی،  فناوری و اقتصاد دانــش بنیان رییس 
جمهور آمادگی این معاونت را در انعکاس دستاوردهای 
امیدآفرین دانش بنیان توسط دستگاه های اجرایی اعلام 
کرد و گفت:  تمام وزارتخانه ها و سازمان ها، سهم قابل 
توجه و نقش عملیاتی و میدانی در توسعه علم و فناوری 

کشور دارند.
 بیست و پنجمین نشست شــورای هماهنگی روابط 
عمومی دســتگاه های اجرایی با حضور سپهر خلجی 
رییس شورای اطلاع رسانی دولت به میزبانی معاونت 
علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان ریاست جمهوری 

در خانه نوآوری و فناوری ایران برگزار شد.
روح الله دهقانــی فیروزآبادی در این نشســت ضمن 
قدردانی از تلاش های فعالان عرصه ارتباطات و رسانه 
در دستگاه های اجرایی و نقش این قشر در انعکاس امید 
و آگاهی جامعه از توانمندی ها و دستاوردهای دولت، 
اظهار داشت: مایه افتخارآفرینی است که معاونت علمی 
ریاست جمهوری میزبان این نشست با حضور فعالان 
تلاش گر و توانمند رسانه ای است و اهالی خوب رسانه 
در فضای جنگی و نابرابر در رویارویی با دشمن، افسران 
توانمندی هستند که می کوشند با تزریق امید و انگیزه 
به جامعه، تصویری روشــن از آینده ای پرامید را برای 

فرزندان این کشور ترسیم کنند.
وی با بیان اینکه امروزه دانش و فنــاوری، یک مؤلفه 
مهم در اقتدار کشــورها شده اســت، ادامه داد: زمانی 
بود که علم وجود داشت اما فناوری به مفهوم امروزین 
آن وجود نداشــت، اما صاحبان علم و دانش همواره از 
سوی رهبران جامعه مورد توجه بوده اند. علم به عنوان 
مقوله ای فخرآفرین و زینتی، مورد توجه حاکمان بود 
و در معادلات اقتصــاد و حکمرانی تاثیری نداشــت، 
به طوری که علم بیشــتر برای تفاخر و زینت استفاده 

می شد.
معاون علمــی رییس جمهور ادامــه داد: اما به تدریج 
تحولی پدید آمد و هنگامی  که علم به حدی از اشــباع 
رسید، در دوران انقلاب صنعتی، محصولی تحت عنوان 
فناوری را پدید آورد. فناوری در پیوند با علم در مسیر 
ثروت آفرینی قرار گرفت و کشورها کوشیدند تا از ابزار 
علم و فناوری، برای کسب ثروت کسب استفاده کنند. 

با به خدمت در آمدن فناوری در مســیر تولید ثروت، 
رقابت بین کشورها افزایش یافت و این باور شکل گرفت 
که برخورداری از فناوری، زمینه را برای بهره کشــی 
هرچه بیش تر از طبیعت و تبدیل منابع به ثروت فراهم 

می کند.
دهقانی فیروزآبادی خاطرنشــان کرد: از قرن بیستم 
میلادی به بعد، تحــول دیگــری رخ داد و نگرش به 
دانش و فناوری از مرز مقوله هایی بــا کارکرد تفاخر، 
ابزار بهره کشی از طبیعت و ثروت اندوزی به مؤلفه ای 
برای کسب قدرت و اقتدارآفرین بدل شد. تا سال های 
گذشــته، تجهیزات نظامی و شــمار نیروی نظامی به 
عنوان ابزار ســنجش قــدرت به شــمار می رفت، اما 
 در ســال های اخیر دانش و فناوری بــه مؤلفه قدرت 

تبدیل شده است.
وی با تاکید براینکه گفتمان علــم و فناوری از دو دهه 
پیش به طور جدی در کشــورمان مطرح شده و رهبر 
معظم انقــلاب همواره بر گفتمان علــم و نقش آن در 
اقتدار و از ســوی دیگر به فرهنگ به عنوان بال دیگر 
اقتدار تاکید داشته اند، افزود: کشورهای عربی حاشیه 
خلیج فــارس تا همین ســال های اخیــر کار خاصی 
در حوزه علمی و فناوری انجام نمــی دادند چراکه به 
کارکرد اقتدارآفرینی این حوزه آگاهی نداشــتند و با 
تکیه به فــروش منابع، نیازی بــه ثروت آفرینی از این 
حوزه نمی دیدند. اما در ســال های اخیر با مشــاهده 
پیشــرفت های چشــمگیر جایگاه ایران در منطقه و 
جهان با کاربســت فناوری به عنوان یک مؤلفه اقتدار 
آفرین، به صرافت توسعه دانش و فناوری افتادند و در 
تکاپوی کسب آن، به راه اندازی مراکز نوآوری و فناوری 
و زیست بوم علم و فناوری دست زده اند؛ چراکه دریافتند 
جمهوری اســلامی با تمرکز بر سیاست های علمی و 
فناوری در دنیا به یک گفتمان قدرت دست یافته  است.

معــاون علمــی، فنــاوری و اقتصــاد دانش بنیــان 
رییس جمهور هم افزایی و هم دلی تمامی دستگاه های 
اجرایی در انعکاس و بازتاب امیدآفرینانه  دستاوردهای 
دانش بنیان کشــور را ضروری دانســت و خاطرنشان 
کرد: سهم مســتقیم معاونت علمی ریاست جمهوری 
در تمامی دستاوردهای علمی و فناورانه کشور را کمتر 

از ۱۰ درصد می دانم و معتقدم تمامــی وزارتخانه ها 
و دســتگاه های اجرایی کشور، ســهمی قابل توجه و 
نقشی عملیاتی و میدانی در توسعه علم و فناوری امروز 
کشور دارند؛ بنابراین توجه کشــور به این موضوع چه 
در حمایت از توســعه و چه در انعکاس دستاوردهای 
کشــور، نیازمند تلاش بســیار ویژه و عزم جدی همه 

دستگاه ها است.
دهقانی فیروزآبادی آمادگی معاونت علمی ریاســت 
جمهوری در همکاری با ســایر دستگاه ها برای ترویج 
گفتمان علم، فنــاوری و اقتصاد دانش بنیان و انعکاس 
دســتاوردهای امیدآفرین را اعلام کرد گفت: شرکت 
های دانش بنیانی داریم که می توانند خوراک مناسب 
خبری را به دســتگاه ها و روابط عمومی ها بدهند تا 
محتوای متناسب و جذاب برای نسل امروز تولید کنند. 
آمادگی داریم تا از این تعامل بین شبکه شرکت های 
دانش بنیان، فناور و خلاق با بدنه اطلاع رسانی دستگاه 
ها حمایت کرده و زمینه های تحقــق این همکاری و 

تعامل را فراهم کنیم.
رییس بنیاد ملی نخبگان در بخش دیگری از سخنانش 
به نقش پررنگ دیپلماســی علم، فنــاوری و اقتصاد 
دانش بنیان در تعاملات بین المللی و فرامنطقه ای دولت 
اشاره کرد و اظهار داشــت: علم و فناوری یک خواست 
مشترک بین کشورهای دنیا و یک قلمرو سفید  و ایمن، 
برای گفت و گوی مشترک و تعامل بین تمامی کشورها 
است و بر همین اساس، دولت مردمی سیاست گفت وگو 
بر محور توانمندی های علمی و فناورانه را به طور جدی 

در دستور کار خود قرار داده است.
دهقانی فیروزآبادی افــزود: در خانه نوآوری و فناوری 
ایران، به طور مستمر و متناسب با نیازها و ظرفیت های 
هیات های مخاطب، دستاوردهای هم تراز استانداردهای 
جهانی از شــرکت های دانش بنیان توانمند و بزرگ به 
نمایش در می آید و تنها در ســال ۱۴۰۲، بیش از ۴۳ 
مسئول رده بالا در قالب هیئت های سیاسی و تجاری 
از سراسر دنیا به خانه نوآوری و فناوری ایران آمدند و 
ضمن بازدید از دستاوردهای فناورانه ایران، قراردادهای 

همکاری امضا کردند.
محمد خاکساری رییس مرکز ارتباطات و اطلاع رسانی 

معاونت علمی ریاســت جمهوری نیز در این نشست 
با تاکیــد بر گام های جــدی دولت در رونق شــرکت 
دانش بنیان، عرضه دســتاوردهای فناورانــه در ابعاد 
بین المللی و توســعه اقتصاد دانش بنیان گفت: دولت 
مردمی نگاهی ویژه به نقش آفرین کردن عرصه اقتصاد 
دانش بنیان در جامعه دارد و شرکت های دانش بنیان 
در سال گذشته به دستاوردهای بسیار خوبی رسیدند. 
مهم تریــن این دســتاوردها را می تــوان ثبت رکورد 
 صادرات دو میلیارد دلاری شــرکت های دانش بنیان 

دانست.
وی با تأکید بر آمادگی مرکز ارتباطات و اطلاع رسانی 
معاونــت علمی بــرای همــکاری و تعامل با ســایر 
دستگاه های اجرایی در انعکاس و ترویج توانمندی ها 
و دســتاوردهای دولت، ادامــه داد: ظرفیت بســیار 
خوبــی در زیســت بوم فنــاوری، نــوآوری و اقتصاد 
دانش بنیان ایجاد شــده اســت که می تواند به کمک 
 تمامــی دســتگاه ها، بازتابــی گســترده و فراملــی 

داشته باشد. 
بخش کوچکی از این توانمندی فناورانه در خانه نوآوری 
و فناوری ایران بــه نمایش درآمده اســت و معاونت 
علمی آمادگی دارد تا در امتــداد همکاری های قبلی 
با دســتگاه ها، انعکاس و اطلاع رســانی دستاوردهای 
دولت را به صــورت گســترده انجام دهــد. علاوه بر 
ایــن، توانمنــدی و ظرفیت های مناســبی در برخی 
شــرکت های خلاق و دانش بنیان وجــود دارد که می 
 توانــد در امر تولیــد محتوا و اطلاع رســانی به کمک 

دستگاه ها بیاید.
به گزارش معاونت علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاســت جمهوری، در راستای سلســله نشست های 
شــورای هماهنگــی روابــط عمومی دســتگاه های 
اجرایــی، بیســت و پنجمین جلســه این شــورا در 
خانه نوآوری و فنــاوری ایران )آی هیــت( و با حضور 
دهقانی فیروزآبادی معاون علمــی، فناوری و اقتصاد 
دانش بنیــان رییس جمهــور، ســپهر خلجی رییس 
شورای اطلاع رســانی دولت و جمعی از مدیران مراکز 
 روابط عمومی و اطلاع رســانی دســتگاه های اجرایی

 برگزار شد.

آمادگی برای انعکاس دستاوردهای دانش بنیان دستگاه ها
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اصناف

رئيس اتحاديه لــوازم فلزي و ظروف 
آشــپزخانه تهران گفــت: برگزاري 
نمايشــگاه تخصصــي تكنولــوژي 
در صنعــت آشــپزخانه از جملــه 
برنامه ريزي هاي صورت گرفته براي 
رونق بازار كالاهاي آشپزخانه و همچنين معرفي محصولات 

باكيفيت به عموم مردم است. 
محمدحســن كاظمي در گفت وگو با »كســب و كار«  گفت: 
كالاهاي اســتاندارد توليد داخل قابل رقابــت با محصولات 
خارجي اســت و صادرات به كشــورهاي همســايه گواه اين 

موضوع است. 
وي با اعلام حضور اعضاي اين اتحاديه در نمايشگاه تكنولوژي 
در صنعت آشپزخانه، اظهار داشــت: حضور برترين برندهاي 
داخلي و خارجي و بازديد رايگان عموم از اين نمايشگاه شرايط 
ايده آلي را براي توليدكنندگان و مردم مهيا كرده است كه به 
واسطه آن با جديدترين تكنولوژي و فناوري هاي  روز دنيا در 

اين صنعت آشنا شوند. 

استفاده از تجهيزات كاربردي در آشپزخانه؛ نياز 
امروز خانواده ها 

 رئيس اتحاديه لوازم فلزي و ظروف آشپزخانه تهران با اشاره 
به محدوديت مكاني فضاي زندگي امروزي، هوشمند ســازي 
تجهيزات و تبديل آشپزخانه هاي سنتي به مدرن را از جمله 
موارد مهم عنوان كرد و اظهار داشــت: نيــاز امروز خانواده ها 
طراحي مناسب و استفاده از تجهيزات كاربردي در آشپزخانه 
است و به افرادي كه علاقه مند به تغييرات اساسي در اين دو 
موضوع هستند، پيشنهاد مي كنيم كه در اين نمايشگاه حضور 

پيدا كنند.  
كاظمي عنوان كرد: اين نمايشــگاه در دو طبقــه و با حضور 
شــركت كنندگان داخلي و خارجي در برج ميــلاد در حال 
برگزاري اســت و شــركت كنندگان با ايجاد فضايي رقابتي 
آماده ارائه جديدترين توانمندي هاي خود در صنعت ظروف 

آشپزخانه هستند. 

نيمي از نياز بازار را توليدات داخلي تامين مي كنند
رئيس اتحاديه لوازم فلزي و ظروف آشپزخانه تهران با اشاره به 

ركود در بازار اين صنف، گفت: نيمي از نياز بازار اين صنف را 
توليدات داخلي تامين مي كنند و بايد به سمتي حركت كنيم 
كه با حمايت از بخش توليد، ورود كالاهاي وارداتي را كاهش 

داده و به سمت صادراتي پررونق گام  برداريم. 

 محمدحســن كاظمي افــزود: نياز امــروز بهبود  شــرايط 
اقتصــادی، خــروج از اظهارنظرهــاي تئــوري اســت و 
 عملياتــي كــردن برنامه ريزي هايــي اســت كــه مكــررا

 اعلام مي كنيم. 

كاهــش هزينه هــاي توليــد و اســتفاده از 
تكنولوژي هاي روز دنيا

 وي با تاكيد بر فرهنگ سازي در زمينه استفاده از توليدات داخلي، 
تصريح كرد: كاهش هزينه هاي توليد و استفاده از تكنولوژي هاي روز 

دنيا در تهيه مواد اوليه اين صنعت در داخل كشور، نياز امروز اقتصاد 
كشور است و اميدواريم به اين مهم هر چه زودتر دست پيدا كنيم.  
نخستين نمايشگاه تخصصي تكنولوژي در آشپزخانه يكم لغايت 

چهارم آبان ماه از ساعت 10 الي 22 در برج ميلاد تهران داير است. 

رئيس اتحاديه لوازم فلزي و ظروف آشپزخانه تهران در گفت وگو با »كسب و كار« :

تولیدات داخل با خارجی ها قابل رقابت هستند

با استفاده از ظرفيت هاي مثال زدني 
اصناف، بايــد به توســعه بنگاه هاي 
كوچك توليدي پرداخت چرا كه اين 
رويه كمك بسزايي در ايجاد اشتغال 

پايدار خواهد كرد. 
عضو هيات رئيســه اتاق اصنــاف ايران با اعــلام اين مطلب 
افزود: اصناف سهم پررنگي در توليد ناخالص ملي دارند و اگر 
دولتمردان و نمايندگان مجلــس به عنوان بالاترين نهاد هاي 
قانون گذار كشور، مساعدت هاي لازم را با اتاق داشته باشند، 
مي توانيم در بحث بهبود شرايط اقتصادي منشأ اثرات مثبت 
باشيم. مجيد شجاع در گفت وگو با »كسب و كار« گفت: اصناف 

بايد در كانون تصميم گيري هاي اقتصادي كشور قرار بگيرند. 
بسترســازي براي حضور در نهادهاي اجتماعــي به ويژه در 
شوراي شهر و روستا با توجه به ارتباطات نزديكي كه اصناف با 

عامه مردم دارند، كار سخت و دشواري نيست. 
وي با اشــاره به اهداف اتاق اصناف براي حضــوري موثر در 
حوزه هاي اقتصادي، فرهنگي، اجتماعي و سياســي، تصريح 
كرد: اتاق اصناف به دنبال عملكردي ايده آل از خود اســت و 
بايد شرايطي فراهم شــود تا اصناف در زمينه ورود در بحث 
تصميم گيري و تصميم سازي هاي اقتصادي حق راي داشته 
باشــند. عضو هيات رئيســه اتاق اصناف ايــران، حمايت از 
بخش توليد، ورود به بازارهاي جهانــي و عملكرد مطلوب در 

زمينه صادرات را جزو اهداف اتاق نام برد و اظهار داشــت: به 
دنبال اصلاح موانع قانوني و سهولت ورود به بازارهاي جهاني 
همبستگي ميان اتاق هاي اصناف، بازرگاني و تعاون را مي طلبد 
و اين اتاق آمادگي دارد تا با اســتفاده از توانمندي هاي خود 

كمك شاياني در اين عرصه داشته باشد. 

هيچگاه نظرات اصناف در شــيوه اجراي قوانين 
مالياتي اعمال نشد 

شجاع با اعلام اينكه ماده 71 قانون نظام صنفي اجرايي نخواهد 
شد مگر اينكه ماده 121 برنامه توسعه پنجم مبني بر اينكه سامانه 
فروشگاهي را براي تمام مشمولان مهيا كنيم، اعلام كرد: متاسفانه 

در بحث قانون هاي مالياتي، نقطه نظرات اصناف هيچگاه اعمال 
نشده است و اعتقاد داريم در زمينه ماليات بر ارزش افزوده و ماليات 
مستقيم بايد از نظرات كارشناسي جامعه اصناف استفاده شود. وي 
با بيان اينكه اصناف مخالف پرداخت ماليات نيستند و تنها با شيوه 
اجراي آن مشكل دارند، عنوان كرد: به عنوان نماينده اصناف در 
جلسات متعدد كه با مسئولان ذيربط براي اصلاح قانون ماليات بر 
ارزش افزوده، ماليات هاي مستقيم و همچنين شيوه استفاده از 
صندوق مكانيزه فروش در واحدهاي صنفي برگزار شد، شركت 
كرديم و نقطه نظرات خود را اعلام كرديم. عضو هيات رئيسه اتاق 
اصناف ايران با اشاره به نقاط قوت اتاق اصناف ايران، اظهار داشت: 
به لحاظ اينكه تنها قشري هستيم كه بيشترين ارتباط را با عامه 

مردم داريم، به دنبال برقراري انسجام دروني ميان اصناف براي به 
اثبات رساندن موضوع   مشتري مداري هستيم. 

واگذاري تمام امور به خود اصناف 
مجيد شجاع اظهار داشت: اتاق اصناف خواستار واگذاري تمام 
امور به خود است و بايد شرايطي فراهم شود كه ديگر به چشم 
نهادي كه تنها جنبه مشورتي براي مسئولان داشته باشد، ديده 
نشــويم. عضو داوطلب دور جديد انتخابات هيات رئيسه اتاق 
اصناف ايران با ابراز اميدواري از بهبود شرايط اقتصادي كشور 
در آينده اي نزديك، اظهار داشــت: هرگاه كه مسئوليت ها به 
خود اصناف واگذار شد، اين نهاد به خوبي از عهده امور برآمد. 

عضو هيات رئيسه اتاق اصناف ايران در گفت وگو با »كسب و كار« عنوان كرد

توسعه بنگاه هاي كوچك، براي ايجاد اشتغال  پايدار
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گردشگری

از سيســتان همين هنر براي صنايع 
دستي باقي مانده است. سوزن دوزي، 
كه از ديرباز در اين استان مرزي رايج 
بوده و از نســلي به نسلي ديگر انتقال 
يافته اســت. هنر زيبا و منحصر به فرد 
ســوزن دوزي زنان بلوچ، بيانگر هويت و شناسنامه فرهنگي 
قوم بلوچ است. اشكال هندسي به كار رفته با رنگ هاي متنوع 
روي پوشــاك زنان بومي سيســتاني و بلوچ خــود نمايانگر 
هنري خلاق زاييده ذهن پوياي مردمان ايــن ديار و به ويژه 
زنان است. طرح هاي ســوزن دوزي ها بيشتر از روياهاي زنان 
بلوچ الهام مي گيرد تا از طبيعتــي كه در آن زندگي مي كنند. 
ســوزن دوزي، نخ دوزي يا گلدوزي يكي از روش هاي ديرينه 
آرايــش و تزئين جامه زنان بلوچ اســت به گونــه اي كه هيچ 
جامه زنانه اي يافت نمي شــود كه ســوزن دوزي بر روي آن 
نقش نبســته باشــد. چندي پيش خبرگزاري CHN، طي 
گزارشي رقم لباس هاي سوزن دوزي شــده در بازار اين شهر 
را بين قيمت 100 هزار تا يك ميليون و نيم حتي دو ميليون 
تومان اعلام كرد. جمعيت كل اســتان سيستان و بلوچستان 
بيش از دو ميليون و پانصد هزار نفر )براســاس سرشــماري 
ســال 90( اســت كه حدود 60 درصد آنها را بلوچ ها تشكيل 
مي دهند و بيــش از نيمي از ايــن جمعيت يــك ميليون و 
پانصد هزار نفري، زنان و دختران بلوچ هستند يعني بيش از 
700 هزار نفر، سالانه متوسط يك تا 2 ميليون تومان هزينه 
سوزن دوزي لباس هايشان را مي دهند بنابراين در سال، زنان 
 بلوچ نزديك به يك هزار ميليارد تومان هزينه لباس هايشان

 مي شود. 
آموزش سوزن دوزي در اين استان از يادگارهاي مهتاب نوروزي 
است. مهتاب مشهورترين سوزن دوز بلوچستان ايران بود و در 
سال 1391 درگذشت اما برادرزاده اش زينب نوروزي، كه نزد 
او آموزش ديده اســت راهش را ادامــه داده و نزديك به 150 
شاگرد دارد كه به دختران مهتاب مشهورند. زينب نوروزي، اين 
روزها در تهران نمايشگاهي از سوزن دوزي هاي زنده ياد مهتاب 
نوروزي و تعدادي از شــاگردانش را برگزار كرده است. در اين 
نمايشگاه بيش از 50 اثر سوزن دوزي روي پارچه و لباس هاي 

بلوچي در طرح و رنگ هاي مختلف به نمايش درمي آيد. 
دربــاره برگزاري اين نمايشــگاه و مشــكلات پيش روي هنر 

ســوزن دوزي در سيســتان، زينب نــوروزي در گفت وگو با 
»كســب و كار«چنين مي گويد: »اين نمايشگاه بدون حمايت 
هيچ ســازماني برگزار شد. هنر ســوزن دوزي در واقع يكي از 
هنرهاي سنتي و قديمي است و تاكنون به سختي توانسته دوام 
بياورد. از سوزن دوزي در تهران استقبال خوبي مي شود ولي اين 
هنر و هنرمندان اين عرصه هنوز با مشكلات عديده اي رو به رو 
هستند. در حال حاضر خود من هنوز بيمه اي كه تحت پوشش 
صنايع دستي باشــد ندارم ولي چون در حدود 150 شاگرد را 
آموزش مي دهم، در حال بيمه كردن شاگردانم هستم. حدود 
70 نفر از شاگردهاي من بدسرپرست يا بي سرپرست هستند و 
هنوز نتوانسته ايم آنها را بيمه كنيم. من به عنوان يك كارآفرين 
كه حدود 200 نفر در زمينه ســوزن دوزي را آموزش داده ام، 
آموزشگاهم را به عنوان يك بنگاه اقتصادي و كارآفريني به ثبت 
رسانده ام و انتظار دارم لااقل قضيه بيمه كارآموزانم رفع شود.«

 مشكل اصلي هنر سوزن دوزان، بيمه است
زينب نوروزي به عنوان يك كارآفرين و هنرمند در زمينه صنايع 
دستي، بزرگ ترين مشكل سد راهشــان را بيمه سوزن دوزان 
مي داند و مي گويد: »مشكل اساســي كه در استان وجود دارد 
مشكل بيمه سوزن دوزان است. كارآموزان ابتدا بايد كلاس بروند 
ولي بعضي بدون كلاس از صنايع دســتي كارت صنعت گري 
دريافت مي كنند، آزمون فني و حرفه اي مي دهند و به تامين 
اجتماعــي معرفي و بيمه مي شــوند بدون اينكــه در كلاس 
حضور داشته باشند و بتوانند نخ و ســوزن به دست گيرند. به 
خاطر همين موضوع ظرفيت بيمه شدگان ايرانشهر بالا رفته و 
نمي توانند كسي كه هنرمند واقعي است را بيمه كنند. ميراث 
فرهنگي به عنوان متولي اصلي حمايت از شاغلان صنايع دستي 
بايد پيگير مشكل فني حرفه اي و تامين اجتماعي باشد. نكته 
ديگر اينكه به هنرمنداني كه ســن آنها نزديك به گذر از سن 
تعيين شده براي بيمه شدن است توجهي نمي شود همچنين 
تفاوتي بين كارآفرين و هنرمند و كســاني كه تعاوني تشكيل 
داده اند و هنرمند نيستند قائل نمي شــوند. از طرف ديگر در 
نمايشــگاه هاي دولتي كارهايي كه كار دست زن بلوچ نيست 
به عنوان كار زن بلوچ معرفي و فروخته مي شــود در صورتيكه 
اين كار يا در افغانستان توليد شده است يا توسط زنان افغاني 
دوخته شــده و به قيمت پايين تر عرضه مي شوند. حداقل اين 

است كه سازمان ميراث فرهنگي به عنوان متولي اصلي هيچ 
تلاشــي براي تفكيك اين قضيه انجام نمي دهد. گاهي اوقات 
هم كه كار ماشيني به عنوان كاردست فروخته مي شود، خود 

فاجعه ديگري است.« 
اين هنرمند سوزن دوزي هدف اصلي برگزاري اين نمايشگاه را 
شناساندن اين رشته به طراحان مد و حفظ اصالت طرح هاي 
ايراني مي داند و آرزو دارد تا طراحان مد و لباس ايران و جهان 
به اين هنر اصيل توجه كنند. او تنها حامي اين نمايشــگاه را 

فرهنگستان هنر مي داند. 

از ســوي ديگر، زينب نــوروزي از معضلات اين هنــر را نبود 
نظارت كافي بر محصولات صنايع دســتي مي داند كه گاهي 
ســوزن دوزي هاي افغاني را كه اصالت ايراني را ندارند به اسم 
ايراني با قيمت گزاف به فروش مي رسانند. وقتي يك كار كپي 
افغان را به اســم اين هنر به فروش مي رسانند و نظارت وجود 
ندارد در نتيجه زحمت دست هنرمندان اصيل از بين مي رود. 
مشكل ديگر، عدم بيمه سوزن دوزان به جامانده از اين هنر است. 
اتفاقي كه از بابت توليد انبوه اين سوزن دوزي ها در افغانستان 

افتاده جعل نقوش توسط دلال هاي بومي است. 

اين حكايت زنان سيســتاني اســت كه لباس هايــي با هنر 
ســوزن دوزي و گران مي پوشــند اما حلقه مغفــول مانده در 
اين ميان چنين اســت كه مســئولان براي رفع مشــكلاتي 
كه در بازار و گردش مالــي سيستان و بلوچســتان در زمينه 
ســوزن دوزي به وجود آمده اســت، چــه برنامــه اي دارند 
و چرا بايد قيمت نقش جعل شــده ســوزن دوزي كه توسط 
افغان ها انجام شــده در بازار سيســتان از ســوزن دوزي هاي 
 دســتي ايــن هنــر توســط هنرمنــدان سيســتاني 

گران تر باشد!

مشكل اصلي سوزن دوزان سيستان، بيمه است

سوزن دوزي؛ هنـري با درآمد بالا

شايد برای شما هم پيش آمده كه هنگام سفر با قطار مدت ها در ايستگاه های شلوغ 
و پرجمعيت سرگردان شده و از سر و صدای زياد به تنگ آمده باشيد. 

در بســياری از كشــورهای دنيا پايانه ها نمايی زشــت و زننده دارند كه مسافر 
رغبت نمی كند سوار قطار بشود اما در عوض ايســتگاه های باشكوهی در برخی 

از نقاط جهان وجــود دارند كه زيبايی خيره كننده آنها حواس شــما را از ســر 
و صدا و شــلوغی اطراف به خود معطوف می كند.اغلب اين ايســتگاه ها توسط 
معماران مشــهور طراحی شــده اند و تعدادی از آنها حتی جزو آثار تاريخی آن 
شهر محسوب می شــوند. همچنين بســياری از ايســتگاه ها درطی سال های 

اخير بازسازی شــده و حالا تركيبی از ســبك های معماری قديم و جديد را به 
تصوير می كشــند. از معماری فوق مدرن در ليســبون و لندن گرفته تا ظرافت 
 تاريخی در بمبئی و كوالالامپور كه جزو زيباترين ايســتگاه های قطار در جهان
منبع: دیلی ميل  هستند.  

زیباترین ایستگاه های قطار در جهان

از شلوغ ترین ایستگاه راه آهن در پرتغال  تا  میراث یونسکو در بمبئی

 اورینت ،  ليسبون 
این ایستگاه توسط معمار مشهور اسپانيایی »سانتياگو کالاتراوا« طراحی 
و در سال 1998 تكميل شد. اورینت بزرگ ترین و شلوغ ترین ایستگاه 

راه آهن و یكی از مراکز مهم حمل و نقل در پرتغال محسوب می شود.

 ایستگاه چاتراپاتی شيواجی، بمبئی
این ایستگاه که جزو ميراث جهانی یونسكو محسوب می شود توسط »فردریک 
ویليام استيونز« طراحی و در سال 1887 افتتاح شد. طراحی این ایستگاه 

ترکيبی از معماری گوتيک ایتاليا و سبک های سنتی مغول هندی است.

 ليژ گویلمينز،  بلژیک
این ایستگاه فوق مدرن توسط »سانتياگو کالاتراوا« طراحی و سال 2009 در 
شهر ليژ افتتاح شد. این ایستگاه زیبا و خارق العاده 32 متر ارتفاع دارد و از 
شيشه، فولاد و بتن ساخته شده است. در این ایستگاه روزانه 15 هزار مسافر 

و گردشگر جابه جا می شوند.

 سنت پانكراس، لندن
ایــن یک ایســتگاه 
تاریخی و نقطه عطفی 
در لنــدن اســت که 
کليسای جامع راه آهن 
نيز ناميده می شود. این 
ایستگاه توسط »ویليام 
هنری بارلو« طراحی و 
در سال 1868 به روی 
عموم گشوده شد اما در 
سال 1960 تقریبا بسته 
و مجددا در سال 2000 

بازسازی شد.

 ایستگاه کينگز کراس، لندن
این ایستگاه که یكی از مهم ترین پایانه های حمل و نقل 
لندن محسوب می شود توسط »لویيز کوبيت« طراحی و در 
سال 1852 افتتاح شد اما چند سال پيش مرمت و با ساختار 

اسكلت بزرگ فولادی در 2012 مجددا بازگشایی شد.

 کوالالامپور،مالزی
ایستگاه کوالالامپور توسط »آرتور بنيسون هوباک« در طيف وسيعی از 

ساخت آن به پایان ســبک های مختلف معماری طراحی و سال1910 
خدمات  رســيد. 
راه آهن این شــهر 
سال 2001 به »کی 
نقل  الســنترال« 
مكان کرد اما هنوز 
بسياری از قطارهای 
منطقــه ای از این 
قدیمی  ساختمان 

عبور می کنند. 
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پروژه غیرهمسطح شــهید مدافع حرم، عباس دانشــگر با حضور 
مسؤولان ارشد اســتان و جمعی از مسؤولان شهری سمنان افتتاح 

شد.
افتتاح این پروژه پروژه امروز )یکم، اردیبهشت ماه( با حضور نماینده 
ولی فقیه در استان و امام جمعه سمنان، استاندار سمنان، نماینده 

مردم سمنان، مهدیشــهر و ســرخه در مجلس، فرماندار، شهردار، 
رئیس و اعضای شورای اسلامی شهر و جمعی از خانواده معظم شهدا 

برگزار شد.
حسین موسوی، شــهردار ســمنان در حاشــیه این آیین با بیان 
اینکه این پــروژه پس از ســال ها انتظار امروز افتتاح شــد، گفت: 
پروژه دوربرگردان غیرهمسطح شــهید مدافع حرم عباس دانشگر 
 از پروژه های بزرگ و شــاخص شهری در ســمنان بود که امروز به 

بهره برداری رسید.
وی با بیان اینکه این پروژه نقش مهمی در تسهیل در ترددها و کاهش 
سوانح جاده ای خواهد داشت، اظهار کرد: این پروژه بین دو شهرک 
کوهسار و روزیه با هدف تسهیل تردد غرب به شرق در بزرگراه شهید 
شوکت پور از سال ۱۳۹۹ و در دوره پنجم مدیریت شهری آغاز شد 
و تا پایان این دوره به پیشرفت فیزیکی ۲۵ درصد رسید؛ اما در دوره 
ششم مدیریت شهری و از اواسط سال گذشته با همت همکاران در 
شهرداری سمنان و با تکیه بر توان بومی شهر، این پروژه سرعت قابل 

توجهی گرفت و امروز افتتاح رسمی شد.

او با اشاره به اعتبار هزینه شده در این پروژه، گفت: پروژه دوربرگردان 
غیرهمسطح شــهید مدافع حرم عباس دانشــگر با اعتباری بالغ بر 
۳۸۰ میلیارد ریــال، معادل ۵۰۰ میلیارد ریــال ارزش مالی روز به 

بهره برداری رسید.
شهردار ســمنان افزود: در آیین افتتاح این پروژه از خانواده شهید 

مدافع حرم، عباس دانشگر تجلیل شد.
مهــدی خراســانیان، رئیس شــورای شــهر ســمنان نیــز در 
آیین افتتــاح این پروژه، گفــت: اجرای این تقاطع غیرهمســطح 
در ایــن نقطــه، خــارج از محــدوده شــهری، در وظایــف ذاتی 
شــهرداری نبود، امــا به علت تلفــات جانــی و با توجه بــه لزوم 
دسترســی ایمن شــهروندان به ویژه اهالی شــهرک کوهستان، از 
 دوره پنجم شــورا در دســتور کار قرار گرفت که در شورای ششم

 گشایش یافت.
در این مراســم، از کتاب آقا داماد شــهید کــه در آن به خاطرات 
 ایــن شــهید مدافــع حــرم پرداختــه شــده اســت، رونمایی 

شد.

  سمنان . تبیانیان. بهره برداری از پروژه غیرهمسطح شهید دانشگر در سمنان
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رئیس شورای شهر اردبیل در جلسه رسمی 
شورای شهر:

تحقق وعده صادق، مطالبه ملی بود
دکتر سیدهاشمی رئیس شورای شهر اردبیل 
امروز در آغاز یکصدوســومین جلسه رسمی 
شورای شــهر گفت: عملیات »وعده صادق« 
بامداد روز یکشنبه با هدف پاسخ به حمله رژیم 
صهیونیستی به کنسولگری ایران در دمشق 
نشان داد در یک جنگ روانی توانستیم دشمن 

را غافلگیر کنیم .
وی با بیان اینکه وعده صادق یک اقدام نظامی 
بود که به اســتناد آیه ۳۹ ســوره حج و ماده 
۵۱ منشور ســازمان ملل، مبنی بر حق دفاع 
مشــروع، صورت گرفت ؛ گفت: ایــن اقدام 
هوشمندانه، ارزشــمند و بازدارنده نشان از 

اقتدار سپاه و ارتش جمهوری اسلامی بود.
سیدهاشمی با گرامیداشت یادو خاطره شهید 
سردار حسن تهرانی مقدم پدر موشکی ایران 
و شهید هسته ای افزود: اقتدار امروز ایران در 
سایه دور اندیشی و تولید انواع موشک توسط 

این شهید والامقام بود.
رییس شورای شــهر اردبیل ادامه داد: بنا به 
بیانات حضرت آیت الله خامنه ای مقام معظم 
رهبری،رژیــم جعلی اســرائیل در حمله به 
ساختمان کنسولگری ایران در دمشق دچار 
اشتباه شد و نســبت به این اشتباه پشیمان 
خواهد شــد که با تحقق وعده صادق و عزتی 
که ارتش و سپاه آفریدند؛ در یک اقدام دقیق 
و ســنجیده کاری کردند که به فرموده رهبر 

معظم انقلاب رژیم صهیونیستی تنبیه شد.
 رئیس شورای شهر اردبیل تصریح کرد: 

این عملیات مدبرانه موجی از خوشحالی را در 
دلهای مسلمین جهان ایجاد نمود؛ و اعضای 
شورای اسلامی شهر اردبیل به نمایندگی از 
مردم شــریف اردبیل از فرمانده معزز و مکرم 
کل قوا و نیروهای مســلح تقدیر و قدردانی 

می نماید.
وی در ادامه جلسه به بررسی و تصویب بیش از 
۶ لایحه از طرف شهرداری اشاره کرد و افزود: 
یکی از این لایحه ها مربــوط به صدور مجوز 
جهت عقد قرارداد مشــارکتی تلویزیون های 
شــهری مصلی و بازار بود که باهدف نمایش 
عملکرد شــودا و شــهرداری ایــن لایحه به 

تصویب رسید.
رئیس شــورای شــهر اردبیل همچنین در 
خصوص لایحه تصویــب مجوز کمک هزینه 
سفر به مشــهدمقدس به مبلغ سی مییلون 
تومان به پاکبان فداکار روزهای بارانی اردبیل، 
بیان کرد: رعایت نکات ایمنی توسط کارگران 
و مجهز بودن کارگران به تجهیزات ایمنی و 
تاکید بر رعایت این نکات توسط کارفرمایان 
بســیار ضروری اســت و لذا اگر همکاری در 
مجموعه شهرداری و یا پیمانکاری نسبت به 
تامین ایمنی کارگران عزیز اقدامی انجام ندهد 

قطعا برخورد خواهد شد.

قرارداد سايت پالايشــگاه اصفهان 
درهرمزگان امضاء شد

مدیرعامــل هلدینــگ پتروپالایــش اصفهان 
درآئین امضای قرارداد سایت پالایشگاه اصفهان 
درهرمزگان که با حضور استاندار این استان برگزار 
شد با اشاره به اینکه احداث سایت دوم پالایشگاه 
اصفهان درهرمزگان کار بســیار بزرگی است که 
پالایشگاه اصفهان را جزو سرآمدان صنعت پالایش 
کشــور قرار خواهد داد افزود: ما قصــد داریم در 
هرمزگان پالایشــگاه ۱۲۰ هزار بشکه ای ایجاد 

کنیم .
دکتر محســن قدیری، درزمینه احداث سایت 
دوم پالایشگاه اصفهان در بندرعباس توضیح داد: 
بزودی تجهیزات پالایشــگاهی به کشور منتقل 

خواهد شد.
وی با اشــاره به اینکــه هلدینــگ پتروپالایش 
اصفهان برای خرید این پالایشــگاه ۱۳ میلیون 
یورو اختصاص داده است که تجهیزات آن در حال 
حمل به ایران است افزود: برای احداث سایت دوم 
پالایشگاه در هرمزگان کار نقشه برداری از ۲ ماه 
آینده شروع خواهد شد و سپس ساخت سیویل و 
فونداسیون انجام می شود، این اقدامات به سرعت 

تا انتهای سال آینده انجام خواهد شد.
وی با تاکید به این که برای ترخیص تجهیزات این 
پالایشگاه نیازمند هماهنگی و همکاری استانداری 
هرمزگان هستیم ادامه داد: اگر چه هزینه های ما 
دریک استان دیگر برای احداث پالایشگاه بیشتر 
شده است اما ایجاد این پالایشگاه در بندرعباس 
کاربســیار بزرگی خواهد بود، امیدواریم که برای 
قیمت زمین نیز هماهنگی و مساعدت های لازم 

توسط استانداری هرمزگان با ما انجام شود.

اخبار

خبرنگار- روح اله عبدالعلی 
زاده – تبریز؛ ناصر راشدی 
مدیر شــرکت ملی پخش 
فرآورده های نفتی منطقه 
آذربایجان شرقی، پس از 
حمله غرور آفرین ســپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
به اهداف نظامی رژیم غاصب صهیونیستی با حضور 
شــبانه در جایگاههای عرضه ســوخت منطقه، از 
تأمین و توزیع بی وقفه ســوخت در ۱۸۸ جایگاه 

سوخت مایع خبرداد.
ناصر راشدی مدیر منطقه، افزود: با تلاش و همت 
مســئولین و کارکنان خدوم منطقه سوخت کافی 
در انبارهای نفت منطقه ذخیره شــده و هیچگونه 
نگرانی در خصوص تأمین سوخت مورد نیاز مردم 

شریف وجود ندارد.
راشدی با تأکید بر ضرورت استفاده شهروندان از کارتهای 
سوخت شــخصی هنگام ســوختگیری تصریح کرد، 
کارتهای اضطراری به صورت محدود در جایگاهها موجود 
بوده و هموطنانی که به هرترتیب فاقد کارت هوشمند 

سوخت هستند می توانند از آنها استفاده نمایند.

*** نصب وســل فیلتر واحد سوخترسان 
RB-283 در سوختگیری هواپیمایی شهید 

مدنی تبریز
با تلاش و همت کارشناسان و کارکنان سوختگیری 

هواپیمایــی شــهید مدنــی تبریز و همــکاران 
خدمات مهندســی منطقه نصب وسل فیلتر واحد 
سوخترسان RB-۲۸۳ این مرکز با موفقیت انجام 

گرفت.
 ناصر راشــدی مدیر منطقه با تأکید بر بهره گیری 
از توانمندی و دانش نیروهــای خلاق و فرهیخته 
منطقه از تلاش های رؤسا، کارشناسان و کارکنان 
ســوختگیری هواپیمایی شــهید مدنــی تبریز و 
خدمات مهندسی منطقه جهت اجرای پروژه نصب 

وسل واحد ســوخت رســان RB-۲۸۳ این مرکز 
تقدیر کرد.

وی با اشاره به تلاش و همت کارکنان و کارشناسان 
مرکزسوختگیری هواپیمایی شهید مدنی تبریز و 
خدمات مهندسی منطقه اظهار داشت، جایگزینی 
وســل فیلترهای دومرحله ای بجــای فیلترهای 
مانیتور واحدهای سوخت رســان، خارج از روتین 
کاری، ضمن هماهنگی با اداره کل ســوختگیری 
هواپیمایی کشور با مسئولیت شناسی و کاردانی با 

موفقیت انجام پذیرفت.
مدیر منطقــه آذربایجــان شــرقی تصریح کرد 
اجرای کلیه مراحل این طرح مورد تأیید اداره کل 
سوختگیری هواپیمایی کشور بوده و کاهش هزینه 

ها را در پی داشته است. 

*** انجام بیش از ده هــزار بازدید کنترل 
کیفی در سال 1402 توسط کارشناسان منطقه

به منظور کنترل کیفیت فرآورده های نفتی مورد 
عرضه و با هــدف صیانت از حقوق شــهروندی و 
سرمایه های ملی، بیش از ده هزار مورد بازدید طی 
سال ۱4۰۲ توسط کارشناسان منطقه آذربایجان 

شرقی انجام گرفت.
 ناصر راشدی مدیر منطقه با اشاره به کنترل های 
کمی و کیفی مســتمر فرآورده های نفتی توسط 
کارشناسان منطقه گفت: با هدف صیانت از حقوق 
مصرف کنندگان و شهروندان و صیانت از سرمایه 
ملی بیش از ده هزار مورد بازدید از مجاری عرضه 
سوخت و مصرف کنندگان عمده استان طی سال 

۱4۰۲ انجام گرفته است.
 مدیر منطقــه آذربایجان شــرقی در ادامه افزود، 
کارشناســان منطقه آذربایجان شــرقی در سال 
۱4۰۲ جهت تخصیص ســهمیه مصرف کنندگان 
بیش از ۲۸۰۰ مورد بازدید از واحدهای صنعتی و 
مصرف کنندگان عمده فرآورده های نفتی و بیش از 
7۵۰۰ مورد بازدید از فرآورده های مورد عرضه در 

جایگاههای سوخت مایع انجام داده اند.

ناصر راشدی خبر داد ؛

سوخت رسانی در 188 جایگاه عرضه سوخت مایع آذربایجان شرقی

در دیدار شهردار ساری با معاون اجرایی 
رئیس جمهور صورت گرفت؛

پیگیری تامین اعتبار پروژه های 
مربوط به مصوبات سفر رياست 

جمهوری به ساری
در دیــدار شــهردار ســاری، فرمانــدار 
مرکــز اســتان و نماینــده مردم ســاری و 
میانــدورود در خانه ملت با معــاون اجرایی 
رئیــس جمهور، تامیــن اعتبــار پروژه های 
 مربوط بــه مصوبات ســفر مــورد پیگیری 

قرار گرفت. 
یه گزارش مدیریــت ارتباطــات و امور بین 
الملل شــهرداری ســاری، محمدحســین 
قبادی شهردار ســاری به همراه محمدعلی 
نوبخت فرمانــدار مرکز اســتان ، علی بابایی 
کارنامی نماینده مردم ســاری و میاندورود 
در مجلس شــورای اســلامی و جابر ملکی 
سرپرســت معاونت شهرســازی شهرداری 
ســاری با محســن منصوری معاون اجرایی 
رئیس جمهور دیدار و مصوبات ســفر ریاست 
 جمهــور بــه مرکز اســتان مــورد پیگیری 

قرار گرفت. 
در این دیــدار گزارشــی از آخرین وضعیت 
پیشــرفت پروژه هــای مربوط بــه مصوبات 
ســفر و همچنین اعتبارات اختصاص یافته 
 بــه معــاون اجرایی رئیــس جمهــور ارائه 

شد. 
شــهردار ســاری نیــز گزارشــی از آخرین 
وضعیــت پــارک جنگلــی ۱۰۹۰ هکتاری 
شــهید نوبخت در مرکــز اســتان ارائه کرد 
و افــزود: فاز نخســت ایــن پارک در ســفر 
 ریاســت جمهور به مازندران به بهره برداری 

می رسد. 
همچنیــن گــزارش کاملــی از آخریــن 
وضعیت نیروگاه زباله ســوز در مرکز استان 
با هــدف تامیــن اعتبــار مورد نیــاز جهت 
 اتمام این پروژه زیســت محیطی در ســاری

 ارائه شد. 
تامین اعتبار برای پروژه های هدایت آب های 
ســطحی و تقاطع غیر هم ســطح نیز از دیگر 

موارد مطروحه در این دیدار بوده است.

اخبار

استان ها
News kasbokar@gmail.com

آگهی قانونی تعیین  تکلیف اراضی  و ساختمانهای فاقد سند رسمی شهرستان  دورود  -  سری  84  جمعی 
نظر  به  دستور موارد 1 و 3 قانون  تعیین  تکلیف  اراضی  و  ساختمانهای  فاقد  سند  رسمی ،  املاک متقاضیانی که  در  هیات  موضوع  ماده  
یک قانون  مذکور مستقر در  واحد ثبتی  دورود  مورد رسیدگی و تصرفات و  بلا معارض آنان  محرز  و  رای  لازم  صادر  گردید  جهت  اطلاع  
عموم به  شرح ذیل در  دو  نوبت اگهی می  گردد در  صورتی که  هر  کس نسبت  به  صدور سند  مالکیت  به  نام  متقاضیان اعتراض  داشته  
باشد  می  تواند  از  تاریخ انتشار اولین  آگهی به  مدت دو  ماه اعتراض خود  را  کتبا به  اداره  ثبت اسناد و املاک  محل  تسلیم و پس  از  اخذ 
رسید  ظرف  مدت  یکماه از  تاریخ تسلیم  اعترض دادخواست خود را به  مراجع محترم  قضایی تقدیم  و گواهی  تقدیم  دادخواست  را  به  
اداره  ثبت  محل  تحویل  نماید در صورتی که اعتراض  مهلت قانونی  واصل  نگردد یا  معترض  گواهی تقدیم  دادخواست  به  دادگاه  عمومی  
محل  ارائه  نکند  اداره  ثبت  مبارت به  صدور سند مالیکت می  نماید و صدور سند مالکیت مانع  از  مراجعه متضرر به  دادگاه  نیست  .  

تاریخ  انتشار  نوبت  اول  : 01/21/ 1403 تاریخ انتشار نوبت دوم:1403/02/05
1-تقاضای اسحق شیخ گراوند فرزند رحم خدا نسبت  به  ششدانگ  یک  باب ساختمان به  مساحت  60/87 متر  مربع  مجزی  شده  از 

پلاک شماره 14116 فرعی از 118/1 اصلی  واقع  در  بخش 4 خروجی از مالکیت مالک  اولیه  اسد  لک 
تقاضای محمدرضا شیخ گراوند  فرزند اسحق نسبت  به  ششدانگ  یک  باب ساختمان به  مساحت  90/44 متر   مربع  مجزی  شده  از 

پلاک شماره 14117 فرعی از 118/1 اصلی  واقع  در  بخش 4 خروجی از مالکیت مالک  اولیه  اسد  لک 
تقاضای هما مبارکی  فرزند حسن  نسبت  به  ششدانگ  یک  باب ساختمان به  مساحت  96/96متر  مربع  مجزی  شده  از پلاک شماره 

14115 فرعی از 118/1 اصلی  واقع  در  بخش 4 خروجی از مالکیت مالک  اولیه  اسد  لک 
تقاضای شاه علی عسگری  فرزند عابد  نسبت  به  ششدانگ  یک  باب ساختمان به  مساحت  163/40 متر  مربع  مجزی  شده  از پلاک 

شماره 6462 فرعی از 117/اصلی  واقع  در  بخش 4 خروجی از مالکیت مالک  اولیه  علی محمد پاپی فرزند نور علی 
 تقاضای خدایار دهقان فرزند خدا رحم  نسبت  به  ششدانگ  یک  قطعه زمین  مزورعی  ابی  زار  به  مساحت  11788/65متر  مربع  مجزی  

شده  از پلاک شماره 100 فرعی از 126/اصلی  واقع  در  بخش 4 خروجی از مالکیت مالک  اولیه  خدایار دهقان فرزند  خدا رحم  
 تقاضای خدایار دهقان فرزند خدا رحم  نسبت  به  ششدانگ  یک  قطعه زمین  مزورعی  ابی  زار  به  مساحت  17370/87  متر مربع  مجزی  

شده  از پلاک شماره 101 فرعی از 126/اصلی  واقع  در  بخش 4 خروجی از مالکیت مالک  اولیه  اکبر  مهرابی و خدئایار دهقان
 تقاضای خدایار دهقان فرزند خدا رحم  نسبت  به  ششــدانگ  یک  قطعه زمین  مزورعی  ابی  زار  به  مساحت  13823/77 متر  مربع  

مجزی  شده  از پلاک شماره 102 فرعی از 126/اصلی  واقع  در  بخش 4 خروجی از مالکیت مالک  اولیه  خدایار دهقان فرزند  خدارحم 
 تقاضای حسین غلامی  فرزند محمد  نسبت  به  ششدانگ  یک  باب ساختمان به  مساحت  151/35  متر مربع  مجزی  شده  از پلاک شماره 

3759 فرعی از 93 اصلی  واقع  در  بخش 4 خروجی از مالکیت مالک  اولیه جعفر یاراحمدی فرزند داربلوط 
تقاضای یاسر سبک دست   فرزند عباس   نسبت  به  سه دانگ مشاع از  ششدانگ یک  باب مغازه  به  مساحت 15/46 متر  مربع   مجزی  
شده  از پلاک شــماره 6461 فرعی از 117 اصلی  واقع  در  بخش 4 خروجی از مالکیت مالک  اولیه وراث حیدر پیامنی غلامرضا و طلا و 

شهلا و گل  افتاب و ماه  افتاب (
تقاضای علیرضا سبک دست   فرزند عباس   نسبت  به  سه دانگ مشاع از  ششدانگ یک  باب مغازه  به  مساحت 15/46 متر  مربع   مجزی  
شده  از پلاک شــماره 6461 فرعی از 117 اصلی  واقع  در  بخش 4 خروجی از مالکیت مالک  اولیه وراث حیدر پیامنی غلامرضا و طلا و 

شهلا و گل  افتاب و ماه  افتاب (
مصطفی امان اله بهاروند
رییس اداره  ثبت اسناد و  املاک شهرستان دورود

مفقودی
برگ سبز ســواری ســوزوکی ویتارا مدل 1390 به شــماره انتظامی 
66_481ی95 و شماره موتور 1156865 و شماره شاسی 023364 مفقود 

گردیده و از درجه اعتبار ساقط است.)قزوین(

رییس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی اســتان 
اردبیل گفت: ۸۲۱ میلیــارد تومان منابع از محل 
فروش اوراق اسلامی و به صورت نقدی برای پروژه 
های عمرانی و زیربنایی استان اردبیل به خزانه کل 

کشور ابلاغ شده است.
به گزارش حوزه ریاســت و روابط عمومی سازمان 
مدیریت و برنامه ریزی استان اردبیل، داود شایقی 
اظهار کرد: برای تکمیل راه آهــن اردبیل – میانه 
۶۰۰ میلیارد تومــان، تکمیل تونــل حیران 4۰ 
میلیارد تومان، راه اردبیل – ســرچم ۵۰ میلیارد 
تومان، راه کلور – درام ۹ میلیارد تومان، سه راهی 
سربند به سه راهی مشگین شهر ۲۵ میلیارد تومان 
و اردبیل – مشکین شهر ۲۵ میلیارد تومان از این 

محل ابلاغ شده است.
وی خاطرنشــان کــرد: از محــل فــروش 
اوراق اســلامی بــرای تکمیل ســد هشــجین 
۱۰ میلیــارد تومــان اختصــاص یافــت تــا 
 ایــن پــروژه ســرعت اجرایــی بیشــتری بــه 

خود بگیرد.
رییس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی اســتان 
اردبیل ادامــه داد: برای پــروژه های آّبرســانی 
و فاضلاب شــهری نیز منابع خوبــی پیش بینی 
شــده که طرح آبرســانی به مشــگین شهر ۲۰ 
میلیارد تومان، آبرســانی به اردبیــل یک میلیارد 
تومــان و تاسیســات فاضــلاب شــهری اردبیل 
 ۲۰ میلیــارد تومــان از ایــن محــل تخصیص 

می یابد.
شایقی در مورد توسعه بیمارستان ولیعصر مشگین 
شــهر و نجف زاده اردبیل نیز گفت: برای تکمیل 

بیمارســتان نجف زاده اردبیــل ۵ میلیارد تومان 
و توســعه بیمارستان ولیعصر مشــگین شهر یک 
میلیارد تومان از این محل ابلاغ شده که با تزریق 
این منابع این پروژه ها ســرعت اجرایی بیشتری 

می گیرد.
وی بیان کرد: بهســازی راه اصلــی امیرکندی – 
گرمی – بیله ســوار از محورهای مهم مواصلاتی 
استان اردبیل است که برای تکمیل این مسیر ۱۵ 
میلیارد تومان از محل فروش اوراق به صورت نقد 

ابلاغ می شود.
رییس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی اســتان 
اردبیل اضافه کرد: همه این تخصیص ها به استناد 
ابلاغیه ســازمان برنامه و بودجه و از محل فروش 
اوراق اســلامی به صورت نقد به خزانه کل کشور 

ابلاغ شده است.
شــایقی با تقدیر از پیگیری های استاندار اردبیل 
برای پیشرفت پروژه های اردبیل گفت: در جریان 
پیگیری های هفتگی اســتاندار اردبیل در تهران 
برای رفع مسائل و مشکلات و تأمین نیازمندی های 
اســتان از جمله ابرپروژه راه آهن اردبیل – میانه 
۶۰۰میلیارد تومان اعتبــار به این پروژه تخصیص 

یافت.
رییس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی اســتان 
اردبیل با بیان اینکه رییس سازمان برنامه و بودجه 
عنایت ویژه ای به پروژه هــای اردبیل دارد، ادامه 
داد: در نشســت های مکرر با دکتر منظور رییس 
سازمان برنامه و بودجه کشــور اعتبارات مناسبی 
جذب پروژه های عمرانی اردبیل شــده است که 

جای قدردانی دارد.

ريیس سازمان مديريت و برنامه ريزی اردبیل خبر داد؛

ابلاغ 821 میلیارد تومان منابع از محل فروش اوراق 
به پروژه های اردبیل
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تبليغات 
خلاق

روزنامــه »كســب و كار« جهت طرح مســائل و مشــكلات خوانندگان 
محترم،ستوني را با عنوان نامه به ســردبير راه اندازي كرده است. از اينرو 
شــما خواننده محترم مي توانيد از طريق ارسال نامه به پست الكترونيكي     
newskasbokar@gmail.comيا تماس با تلفن 88253428 صداي 

خود را به گوش مسئولان برسانيد. 

نامه به سردبير

چطور در سرماي زمستان كالري بسوزانيد؟
كارشناســان تغذيه با اشــاره به محدوديت هاي فصل زمســتان، توصيه 
مي كنند كه بالا رفتن از پله ها، خانه تكاني و در صورت امكان سورتمه سواري 
روش هاي بســيار مطلوبي براي فعاليت و ســوزاندن كالري در اين فصل 

هستند. 
به گزارش ايرنــا، متخصصان آكادمي تغذيه و رژيــم غذايي آمريكا تاكيد 
دارند كه بزرگســالان حتي در ســرماي فصل زمســتان بايــد حداقل 
30 دقيقه در روز فعاليت جســمي داشــته باشــند و كــودكان هم در 
 هر آب وهوا يا فصلي از فصول ســال بايد يك ســاعت تحــرك و ورزش 

داشته باشند. 
با اين حال، اگر زمين از يخ يا برف پوشيده شــده باشد، فعاليت در فضاي 
 باز مانند دويدن يا دوچرخه ســواري مي توانند مشكل يا حتي خطرناك

 باشد. 
بــراي  بهانــه اي  نمي توانــد  ســرد  آب وهــواي  هرچنــد 
فعاليــت نكــردن باشــد و راه هــاي زيــادي وجــود دارد كــه 
 باعــث فعــال مانــدن اعضــاي خانواده هــا در طــول ســال 

مي شود. 
توصيه هاي كارشناسان براي تحرك در فضاهاي سربسته به شرح زير است: 
 اگــر در محيــط خــارج از ســاختمان هــوا بســيار ســرد اســت، 
 قــدم زدن در بــازار محلــي روش مناســبي بــراي فعاليــت 

است. 
 با پرهيز از سوار شدن روي پله برقي و آسانســور، براي بالا رفتن از پله ها 

استفاده كنيد. 
 قدم زدن در راهروهاي ساختمان اداره يا محل كار در طول ساعت ناهار يا 

قهوه خوردن، روش خوبي است. 
 خانه تكاني را به اواخر فصــل موكول نكنيد و براي ايــن كار منتظر بهار 
نمانيد؛ كارهــا را كمي زودتر شــروع كنيد. جارو كشــيدن، تميز كردن 
 كمد و شســتن پنجره هــا مي تواند بــه فعال مانــدن در داخــل خانه 

كمك كند. 
 به جاي دراز كشيدن روي مبل و تماشاي فيلم بهتر است كه از ويدئوهاي 

ورزشي استفاده و ورزش كنيد. 

آگاهي

در نوشتار زير ۱3 مورد از بهترين رفتارهاي كليدي كه افراد داراي هوش هيجاني بالا از خود بروز مي دهند تا افراد دوست داشتني شوند، معرفي 
مي شود. آدم هاي زيادي تسليم اين باور اشتباه مي شوند كه ويژگي دوست داشتني بودن، از ويژگي ها و ريشه هاي طبيعي غيرقابل آموزش حاصل 
مي شود كه تنها به آدم هاي كم شمار و خوش شانس، خوش پوش، كاملا اجتماعي و بسيار با استعداد تعلق دارد.  به سادگي مي توان اين سوء برداشت 
را پذيرفت و مقهور آن شد ولي حقيقت چيز ديگري است. درواقع، دوست داشتني شدن تحت كنترل آدم هاست و به هوش هيجاني برمي گردد. 

افراددوستداشتني
در مطالعه اي كه در دانشگاه يوسي ال اي اجرا شد، شركت كنندگان بر مبناي درجه بندي اهميت ادراك شان از افراد دوست داشتني يا محبوب، 
500 صفت را رتبه بندي كردند. صفت هاي داراي بالاترين رتبه، هيچ ارتباطي با گروه  دوستي، هوش يا جذابيت )ويژگي هاي دروني( نداشتند. 
درعوض، صفت هاي داراي بالاترين رتبه عبارت بودند از صميميت، رك گويي و قابليت درك ديگران.  اين صفات و ساير صفات مشابه آنها، افرادي را 
توصيف مي كنند كه در طرف اجتماعي هوش هيجاني مهارت دارند. داده هاي تحقيقاتي تلنت اسمارت )TalentSmart( از بيش از يك ميليون 
نفر نشان مي دهد آدم هايي كه اين مهارت ها را از خود بروز مي دهند، لزوما فوق العاده دوست داشتني نيستند اما در مقايسه با افرادي كه اين مهارت ها 
را ندارند، در وضعيت بهتري قرار دارند.  ما بررسي هايي انجام داده ايم تا رفتارهاي كليدي را شناسايي كنيم كه افراد داراي هوش هيجاني بالا از خود 

بروز مي دهند تا دوست داشتني شوند. 5 مورد از بهترين اين رفتارها در ادامه آمده اند: 
۱.افراددوستداشتنيسوالميپرسند.

بزرگ ترين اشتباهاتي كه افراد زمان گوش  دادن مرتكب مي شوند، اين است كه تمركز زيادي بر اين دارند كه خودشان چه  مي خواهند بگويند يا اينكه 
آنچه فرد مقابل درحال گفتنش است، چگونه بر خودشان تاثير مي گذارد، درنتيجه از شنيدن آنچه گفته  شده است، بازمي مانند. واژه ها با صداي بلند و رسا 
شنيده مي شود اما معاني آنها درك نمي شود.  يك روش ساده براي اجتناب از اين كار، طرح سوالات زياد است. آدم ها تمايل دارند مطمئن شوند كه شما 
به آنها گوش مي دهيد و پرسيدن سوالات تبيين كننده نشان مي دهد كه نه تنها درحال گوش  دادن به آنها هستيد، بلكه آنچه مي گويند نيز براي 
شما اهميت دارد. از ديدن ميزان احترام و قدرداني ای كه بابت طرح سوال از ديگران نسبت به شما ابراز مي شود، تعجب خواهيد  كرد. 

۲.آنهاتلفنخودراكنارميگذارند.
هيچ چيزي به اندازه يك پيام متني روي تلفن همراه يا يك نگاه گذرا به صفحه تلفن هوشــمند، مانع از 
دوست داشتني  شدن شما نمي شود. وقتي وارد يك گفتگو مي شــويد، تمام انرژي خود را بر آن گفتگو 
متمركز كنيد. آنگاه درخواهيد يافت كه اين گفتگوها زماني كه خود را در آنها غرق مي كنيد، لذت بخش 

و اثربخش خواهند شد. 
۳.افراددوستداشتنيخلوصدارند.

داشتن خلوص و درستكاري براي دوست داشتني  شدن ضروري است. هيچ كس، آدم فريبكار را 
دوست ندارد. افراد نسبت به آنها كه خلوص دارند، به اين دليل كشش دارند كه مي دانند مي توان 
به آنها اعتماد كرد. دوست  داشتن يك آدم  زماني كه نمي دانيد واقعا چه كاره است و چه حسي 
دارد، كار مشكلي است. آدم هاي دوست داشتني مي دانند چه كساني هستند. آنها به قدري 
اعتمادبه نفس دارند كه با سبك و سياق خود با ديگران تعامل كنند. با تمركز بر آنچه محرك 
شماست و شما را به عنوان يك فرد خوشحال مي كند، تبديل به فرد جذاب تر و جالب تري 
در مقايسه با حالتي مي شويد كه تلاش  مي كنيد با اخذ تصميماتي كه فكر مي كنيد باعث 

مي شود ديگران شما را دوست  بدارند، توجه آنها را جلب كنيد. 
۴.آنهاقضاوتنميكنند.

اگر مي خواهيد دوست داشتني شــويد، بايد با ذهن باز با ديگران حشرونشر كنيد. 
حشرونشر با ذهن باز، شما را براي ديگران دست يافتني تر و جالب مي سازد. هيچ كس 
نمي خواهد با آدمي گفتگو كند كه نظر خود را گفته است و تمايلي به گوش  دادن ندارد.  
داشتن ذهن باز در فضاي كاري كه صميميت به معني دسترسي به ايده هاي جديد و 
كمك است، بسيار ضرورت دارد. براي محدود كردن مفاهيم و قضاوت هاي از پيش  
داوري  شده، بايد دنيا را از چشم ديگران ببينيد. اين امر شما را ملزم نمي كند آنچه 
را ديگران باور دارند، باور كنيد يا از رفتارهاي آنان چشمپوشي كنيد بلكه فقط به 
اين معني است كه شما از اعمال قضاوت دست مي كشيد تا واقعا بفهميد چه 
چيزي آنها را تبيين مي كند. تنها در اين حالت مي توانيد به آنها اجازه دهيد 

خود واقعي شان باشند. 
۵.آنهابهدنبالجلبتوجهنيستند.

آدم ها به كساني كه تشــنه جلب  توجه هســتند، واكنش منفي نشان 
مي دهند. نيازي نيست كه شخصيت بزرگ و برون گرايي داشته  باشيد تا 
دوست داشتني شويد. فقط، دوستانگي و ملاحظه كاري همه آن چيزي 
است كه براي جذب ديگران نياز داريد. وقتي به شكل دوستانه، داراي 
اعتمادبه نفس هستيد و مختصر سخن مي گوييد، متوجه خواهيد  شد كه 
افراد بيشتر از حالتي كه تلاش مي كنيد به آنها نشان دهيد انسان مهمي 
هستيد، به شما جذب و متقاعد مي شوند. افراد سريعا پي به نگرش شما 
مي برند و بيش از هر چيزي، سريع تر جذب  نگرش درست شما مي شوند. 
نويسنده:ترويسبردبري
منبع:لايفهك

هنر بازاريابي
 »نه« مشــتري يعني»مرا قانع كن« يا به معناي 
واقعي يعني »نه«، مشــتري با فرض اينكه شــما 
اطمينان كامل داريد كه مشتري بالقوه شما در گروه 
مشترياني قرار مي گيرند كه »نه« آنها به معناي »من 
را قانع كن« اســت، راه هاي مختلفي براي تبديل 

كردن اين »نه« به »بله« وجود دارد. 
 

۱-ازاوبازخوردبخواهيد.
مجموعه اي از چند ســوال مشخص تهيه كنيد و 
جلسه اي كوتاه براي صحبت با مشتري بالقوه خود 
درباره دليل عدم مناسب بودن پيشنهاد شما براي 

وي ترتيب دهيد. 
 

۲-آنهارابهچالشبكشيد.
مشتريان اغلب به دلايل مختلف دچار ترس شده و 
در زمان تصميم گيري عقب مي كشند، مثلا ممكن 
است تحت تاثير اندازه و وسعت پروژه پيشنهاد شده 
قرار گرفته باشند. شايد تصور كنند كه نياز به بودجه 
بسيار زيادي دارد. ممكن است ارزش لازم و واقعي را 
در پروژه پيشنهادي مشاهده نكرده باشند. به هرحال 
هر دليلي كه براي خودشان دارند، بايد با مهارت تمام 
آنها را در اين رابطه به چالش بكشيد. به ياد داشته 
باشيد: پروپوزال ارائه شده بايد تنها نسخه اي كتبي 
از صحبت هاي پيشين ردوبدل شده بين شما باشد 

و شامل هيچ نكته جديد و عامل شگفتي نباشد. 

۳-نســبتبــهقيمتهــایخود
انعطافپذيرباشيد.

اگر به ايــن نتيجه رســيديد كه يك مشــتري 
نگراني هاي در زمينه بودجــه را مطرح نمي كند و 
تلاش هاي شــما براي مطرح كردن ارزش در برابر 
قيمت با شكســت مواجه مي شــوند، سعي كنيد 
قيمت پيشنهادي خودتان را مورد ارزيابي مجدد 
قرار دهيد. اين به اين معنا نيســت كه لزوما بايد 
قيمت هاي خود را كاهش دهيد. به طور كلي كاهش 
دادن قيمت به نفع شما نيست و حتي ممكن است 
به ضرر شما هم تمام شود اما اگر بتوانيد با كم يا زياد 
كردن خدماتي كه ارائه مي كنيد، با مشتري به توافق 
برسيد، مطمئنا موفق به تبديل كردن يك »نه« به 

»بله« خواهيد شد. 

آموزش کسب و کار آموزش

لبخنددوستانهومشتاقتحويلمشتريبدهيد.
با مشتري دم در ملاقات كنيد. اگر نام مشتري را مي دانيد، آن را 

به كار  گيريد. 
كارهايتانرانفروشيد.

به شــواهدي كه احتمالا كمك مي كند تا نيازهاي 
وي را بشناسيد توجه كنيد. سوال هايي بپرسيدكه 
درباره شخص مشتري است و به او بفهمانيد مسائل 

او براي تان جالب است. 
برايشركتتانايجاداعتمادواطمينان

كنيد.
مدارك يا هر چيز ديگري را كه ثابت مي كند متعلق 
به شركتي معتبر هستيد، به او نشان دهيد. اگر به 

مصرف كننده محصولاتي مي فروشيد كه احتياج به 

لوازم يدكي دارند، اطلاعات كافي درباره اين لوازم در اختيار او بگذاريد. 
مشتريراآمادهكنيد.

او را راهنمايي كنيدكه دربــاره نيازهايش صحبت كند. 
كاري كنيد بداند به محصول شما نياز دارد. 

امكاناتوتجهيزاترابهمشترينشان
دهيد.

اين كار درباره هــر محصولي موثر اســت. بگذاريد 
مشتري اهميت داشتن محصول شما را حس كند. 

بهسوالاتاوپاسخدهيد.
نيازهاي مشتري را بشناسيد. سوال هاي او را يكي يكي 
پاسخ دهيد. در صورت امكان با مشتري در شرايط كاملا 

آرام و بدون سر و صدا صحبت كنيد. 
براي فروش خود برنامه ريزي كنيد.

شش نشانه گذاري براي فروشندگي

دام اينشتلونگ در تصميم گيري و تحليل
پژوهشــگران يك آزمايش را با شطرنج 
بازان ترتيــب دادند. در ايــن آزمايش، 
شطرنج بازان آگاهانه در موقعيتي از بازي 
قرار گرفتند كه معروف اســت به زنجيره 
كيش و مات پنــج مرحله اي. البته در آن 
موقعيت شــطرنج بــازان گزينه ديگري 
براي بردن داشتند كه كمتر معروف بود 
اما در سه مرحله به مات منجر مي شد. بيشتر شطرنج بازان، رشته آشناتر 
پنج مرحله اي را انتخــاب كردند. بعد از مصاحبه اي كــه بلافاصله بعد از 
بازي صورت گرفت، مشخص نشد كه چرا شطرنج بازان از گزينه ساده تر، 

صرفنظر كردند.
پژوهشــگران تصميم گرفتند كــه اين بار حركت چشــم هاي بازيگران 
را با يك دوربين مادون قرمز دنبال كنند. يك نكته جالب كشــف شــد: 
نگاه خيره بازيگــران از خانه هايي كه به عنوان رشــته پنــج مرحله اي 
تشــخيص داده بودند، تكان نخورد حتي با وجود اينكه به آنها يادآوري 
شــد كه گزينه هاي بهتري هــم وجود دارد اما شــطرنج بازان نســبت 
به گزينه ســاده تر، كور شــده بودند. روانشناســان از دهــه ۱940 اين 
پديــده را اثــر اينشــتلونگ )Einstellung effect( ناميده انــد و با 
آن آشــنا هســتند. طبق اين اثر، مغز ما براي راه حل هاي آشــنا و قابل 
اطمينان، ارجحيت قائل اســت تا گزينه هاي ناآشنا. آزمايش هاي متعدد 
 در حوزه هاي مختلف نيز انجــام داده اند تا اين نظريــه را در حوزه هاي 

مختلف بيازمايند.
 آنچه اثر اينشــتلونگ را دشــوار مي كند اين اســت كه اكثر مردم اصلا 
با اين پديده آشــنا نيســتند. ما معتقديم كه با ذهني باز به مسائل نگاه 
مي كنيم اما مغز ما به صــورت ناخودآگاه، توجه ما را بــه دانش و تجربه 
قبلي ما ســوق مي دهد. هر اطلاعاتي كه با راه حل ها يــا تئوري هايي كه 
ما به آنها عادت داريم، تطابق نداشــته باشــد، كنار گذاشــته مي شود. 
اين منجر مي شــود كــه پزشــكان، تشــخيص هاي نادرســت بدهند 
 و قاضي ها، حكم هايــي بدهند كه در راســتاي حكم هاي قبلي باشــد 

)آكادمي تفكر( . 

تحليلوتجويزراهبردي:
تا حــالا كســي را ديده ايد كه بگويد ديد من بســته اســت؟ يــا اينكه 
بگويد مــن افق فكري محــدودي دارم؟ قطعــا نه! همه بــاور داريم كه 
خيلــي بــاز فكــر مي كنيــم و روشــنفكر هســتيم. اصــلا باورمان 
نمي شــود كه ما هم ممكن اســت در دام اينشــتلونگ بيفتيــم. ما باور 
 مي كنيم كــه روزي دچار تصلب شــرايين شــويم اما تصلــب افكار نه! 

هرگز! ابدا! 
اما تجربه ها و پژوهش هاي متعدد نشان داده است كه اين دام فراگير است 

و همه ما كمابيش به آن دچاريم. چه بايد كرد؟
۱- عامدانه راه حل هاي امتحان شــده را كنار بگذاريــد و بگوييد اين بار 
مي خواهم يــك راه حل جديــد را انجام دهــم اگر جواب نــداد چيزي 
 را از دســت نمي دهم برمي گردم و همــان راه حل هميشــگي را انجام 

می دهم. 
2- بازيگوشي كنيد. ما هميشه فكر مي كنيم كه بازيگوشي براي كودكان 
اســت اما فراموش كرده ايم كه بيش از 50 درصد يادگيري ما در دوران 
كودكي و ســرعت بالاي يادگيري حاصــل همين بازيگوشي هاســت. 
 بازيگوشي يعني اينكه چيزهاي جديد را امتحان كنيد و از اينكه خطا كنيد 

نترسيد. 
دكترمجتبيلشكربلوكي

استراتژيست

5 عادت
 افراد 
دوست داشتني

 و با هوش 
هيجاني


